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Protokół nr III/11 
z obrad III Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 21 lutego 2011 roku  

1. Otwarcie obrad III Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Stanisław Budzyński Przewodniczący Rady dnia 21 lutego 2011 roku o godzinie 1110 
otworzył obrady III Sesji Rady Powiatu we Włocławku. powitał radnych, Pana Kazimierza 
Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Zbigniewa Lewandowskiego – Wicestarostę, Panią 
Barbarę Kubiak - Skarbnika Powiatu, Pana Andrzeja Wróblewskiego– radcę prawnego, 
naczelników Starostwa Powiatowego, a także przedstawicieli środków masowego przekazu, 
a także wszystkich obecnych na sali obrad.  

Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady  na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3. Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż w materiałach na sesję otrzymali porządek obrad 
III Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie 
powiatowym - Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną 
większością głosów ustawowego składu Rady. Jednocześnie poinformował, iż zgodnie z § 23 
ust. 2 pkt 2 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę 
porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych albo zarząd powiatu.  
Przewodniczący poinformował również, iż po uchwaleniu porządku obrad, rada nie może 
w trakcie obrad dokonywać zmian lub uzupełnień przyjętego porządku obrad.   
Przewodniczący zapytał radnych, czy do porządku obrad mają propozycje zmian?  
Propozycji zmian nie było, dlatego Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za przyjęciem 
porządku obrad III Sesji  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że porządek 
obrad III Sesji został przyjęty.  
Porządek obrad III sesji stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad III Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 42 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarza obrad III Sesji: Pana Jerzego Donajczyka i zapytał– czy wyraża Pan 
zgodę?  
Pan Jerzy Donajczyk wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad III sesji Pana Romana 
Gołębiewskiego i zapytał – czy wyraża Pan zgodę?  
Pan Roman Gołębiewski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady  zapytał, czy są inne kandydatury?  
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Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za tym, aby Pan Jerzy Donajczyk  był Sekretarzem 
obrad III Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 1  
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za tym, aby Pan Roman Gołębiewski był Sekretarzem 
obrad III Sesji  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 1  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad III Sesji zostali: Pan Jerzy Donajczyk i Pan Roman Gołębiewski. Przewodniczący 
poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna Dąbrowska – 
Czerwińska oraz Pani Marta Szarecka.  
O godzinie 1116 na obrady Rady przybył radny Pan Zygmunt Wierzowiecki. Na sali obrad 
było 19 radnych.  
    

5. Przyjęcie protokołu nr II/10 z dnia 22 grudnia 2010 roku 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż zgodnie z paragrafem 32 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad II Sesji, który był do wglądu w Biurze 
Rady. Stosownie do przepisów § 33 ust. 1 Statutu – Radni mogą zgłaszać poprawki 
i uzupełnienia do protokołu nie później niż do dnia rozpoczęcia następnej sesji Rady. 
O przyjęciu lub odrzuceniu poprawki rozstrzyga Przewodniczący Rady po wysłuchaniu 
protokolanta i przesłuchaniu zapisu dźwiękowego przebiegu obrad. Przewodniczący 
poinformował również, iż Rada Powiatu przyjmuje protokół z poprzedniej sesji tylko 
w przypadku wniesienia sprzeciwu do Rady. Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono uwag ani 
poprawek, nie wniesiono sprzeciwu, a zatem Przewodniczący stwierdził, iż protokół nr II/10 
z dnia 22 grudnia 2010 roku został przyjęty.  
 

6. Rozpatrzenie sprawozdania Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności 
w okresie od dnia 23 grudnia 2010 roku do dnia sesji 

 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym – Rada Powiatu rozpatruje sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu. Radni 
otrzymali projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Zarządu Powiatu z jego 
działalności za okres od dnia 23 grudnia 2010 roku do dnia sesji, zawierające informację 
z posiedzenia z dnia 30 grudnia 2010 roku, 11, 18 i 21 stycznia 2011 roku.   
W dniu sesji radni otrzymali informację Starosty z posiedzenia zarządu z dnia 28 stycznia,  
9 i 14 lutego 2011 roku.   
Przewodniczący poprosił Pana Kazimierza Kacę – Przewodniczącego Zarządu Powiatu 
o przedstawienie sprawozdania.  
Pan Kazimierz Kaca Starosta Włocławski powiedział, że radni otrzymali sprawozdanie 
w materiałach na sesję. W dniu sesji – sprawozdanie starosty. Starosta zapytał, czy odczytać 
sprawozdanie starosty, czy radni będą zadawać pytania? Jest propozycja, by przedstawić 
informację z okresu między sesjami.  Starosta zajmuje się nie tylko tematami, które są 
poruszane na posiedzeniach zarządu.  
Przewodniczący Rady  poinformował, iż radni nie zapoznali się z informacją starosty 
z posiedzeń zarządu z uwagi na fakt, iż ten materiał został rozdany w dniu sesji. 
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Przewodniczący zaproponował, by radni przeczytali informację a następnie przystąpi się do 
zadawania pytań.  
Starosta Włocławski zapytał, czy w między czasie może przedstawić informację?  
Przewodniczący Rady wyraził zgodę. Jednocześnie poprosił o zadawanie pytań 
bezpośrednio do starosty.  
Starosta Włocławski poinformował, iż bardzo ważnym tematem, którym zajmował się 
zarząd, starostwo było podpisanie umowy z wykonawcą autostrady.  Na terenie Powiatu na 
długości ok. 50 km jest budowana autostrada. Zaczyna się ona od Lubania i kończy się na 
pograniczu gminy Baruchowo i Lubienia Kujawskiego. Te odcinki na terenie Powiatu są 
rozdzielone na 3 podwykonawców. Strefa północna jest do Brzezia, od Brzezia do zjazdu do 
Kowala w miejscowości Dąbrówka (odcinek środkowy), odcinek południowy – od zjazdu do 
granicy Powiatu. Zostały podpisane z wykonawcami 3 umowy, z każdym podwykonawcą 
oddzielna.  Przy tych inwestycjach są rozjeżdżane drogi, powstają problemy z melioracją. 
Autostradę trzeba budować, ale nie można dopuścić do tego, by drogi powiatowe czy gminne 
zostały rozjeżdżone. Ważną sprawą jest melioracja. Nad umowami pracowali: Lech 
Chymkowski, Wicestarosta, Skarbnik Powiatu, mecenas, starosta. Udało się zagwarantować, 
że po wykonaniu autostrad, stan dróg powiatowych nie może być gorszy jak przed 
rozpoczęciem prac. W większości, na odcinku 30 km, ma być położony dywanik na 
odcinkach dróg powiatowych. Powiat zająłby się wykopaniem rowów. Pozostałe sprawy, 
przepusty, odnowienie, bieżące utrzymanie dróg – będzie należało do wykonawców tych 
odcinków dróg. Na dzień dzisiejszy podpisanie umów – to istotne zabezpieczenie interesów 
Powiatu.  Oprócz umów, udało się przejąć gwarancję ubezpieczeniowe na wartość ok. 7 mln 
zł. Te gwarancje będą oddane wtedy, kiedy firmy zobowiązane do określonych zadań, 
wykonają je. Starosta poinformował, że w dniu jutrzejszym odbędzie się przetarg na odcinek 
drogi Mostki – Kowal tj. ok. 13 km. Będzie to najważniejsza inwestycja powiatowa 
przewidziana na rok 2011. Była również kontrola zadania w miejscowości Polówka a 
dotycząca remontu grobli. Nie ma jeszcze protokołu końcowego. Były pewne uwagi. Na 
następnym posiedzeniu starosta poinformuje o końcowym protokole. Ostatnia transza 
środków powinna być wypłacona. W dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie w Urzędzie 
Marszałkowskim w Toruniu z Marszałkiem Całbeckim. Na spotkaniu był starosta, 
wicestarosta i Pan Marek Wilińskim, na którym to spotkaniu były omawiane  możliwości 
finansowania zadań z rezerwy. Ważną sprawą jest możliwość pozyskania środków na tereny 
inwestycyjne na terenie gminy Brześć Kujawski przy zjeździe autostradowym. Gmina na 
dzień dzisiejszy jest właścicielem ok. 10 ha gruntów. Jest szansa pozyskania środków na 
uzbrojenie terenów (wodociągi, kanalizacja). Burmistrz Brześcia Kuj. prowadzi w tej sprawie 
bezpośrednie rozmowy z Marszałkiem Województwa. Dofinansowanie ma wynosić ok. 65% 
inwestycji. Jest to ważna sprawa. Udało się zainteresować Zarząd Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego sprawą odcinka drogi Borzymie – Boniewo (odcinek drogi o dł. 10 km). Na 
terenie gminy Boniewo nie ma żadnej drogi wojewódzkiej. Jest możliwość przekazania 
odcinka drogi Borzymie aż do Izbicy Kuj. we władanie Urzędu Marszałkowskiego. Nie ma 
jeszcze szczegółów. W budżecie Powiatu są zabezpieczone środki na opracowanie 
dokumentacji na w/w odcinek drogi. Odbyły się dwukrotne konsultacje w sprawie 
posterunków policji  na terenie Powiatu. Byli przedstawiciele Komendy Miejskiej Policji we 
Włocławku, na którym przedstawili swoje propozycje. W spotkaniu udział wzięli: starosta, 
wicestarosta, przewodnicząca komisji administracji. Konsultacje dotyczą gminy Lubanie 
i Fabianki. Starosta poinformował, iż nie powinno się, bez zainteresowanych samorządów, 
podejmować stanowiska. Po wysłuchaniu samorządów lokalnych, można wyrazić opinię.  Na 
wspólnym posiedzeniu Rady Gminy Choceń i Boniewo ta sprawa była poruszana. Na sesji 
był obecny zastępca Komendanta Wojewódzkiego Policji.  Starosta poinformował, iż 
odbywały się komisje Rady, które opiniowały projekt budżetu Powiatu na rok 2011. Starosta 
zapytał radnych, czy mają pytania?  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy mają pytania? 
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Radny Jerzy Donajczyk zadał pytanie w sprawie uruchomienia procedury wydawania 
gazety powiatowej TU i TERAZ? Są przewidziane środki finansowe w budżecie Powiatu. 
Radnemu zależy na tym, by w odpowiednim czasie ukazała się gazeta. Radny zapytał, na co 
przewiduje się przeznaczyć środki finansowe, które były omawiane na piątym posiedzeniu 
Zarządu Powiatu na LO w Kowalu? W jaki sposób planuje się wydatkować kwotę 
w wysokości 53.397 zł? Starosta odbył spotkanie z wójtami i burmistrzami w sprawie 
nawiązania współpracy. Jak wójtowie i burmistrzowie podeszli do tego zaproszenia? Co było 
omawiane na tym spotkaniu? Radny zapytał, czego dotyczyło spotkanie u Marszałka 
Województwa? Co było przyczyną, że nie doszło do pierwszego spotkania? Największym 
zadaniem inwestycyjnym w tym roku będzie zadanie przebudowa drogi powiatowej Mostki – 
Kowal. Odbędzie się przetarg. Dyrektor występował o wycinkę drzew. W jaki sposób 
rozstrzygnięto problem wycinki drzew i wykupywania działek? Starosta mówił o budowie 
autostrady. Przyszło wiele problemów dotyczących użytkowania dróg powiatowych ok. 35 
km przez firmę budującą autostradę. Wiele dróg uległo zniszczeniu. Szczególnie droga od 
miejscowości Gołaszewo do Woli Nakonowskiej. Jakie będzie stanowisko Powiatu, kiedy 
droga będzie znacznie pogorszona? Czy będzie wyłączona z ruchu do czasu jej naprawy?  
Czy zostanie naprawiona przez firmę, która ją zniszczyła? Została w wielu miejscach 
poprzerywana melioracja. Kto się tym zajmie? Na polach powstały rozlewiska wody. 
Samochody wożące materiały do budowy autostrady przewożą wiele ton materiałów i nie 
zachowują ograniczeń prędkości ustalonych przy drogach. Ma to miejsce szczególnie 
w porach nocnych. Budynki usytuowane przy drogach narażone są na nasilone drgania. 
Swojego czasu martwiono się stanem budynków w Kowalu, kiedy TIR-y przejeżdżały przez 
miasto. Do kogo mają się zgłaszać właściciele budynków, kiedy nastąpią jakieś zniszczenia?  
Czy będzie to zależało od właściciela drogi, czy od gminy? Czy te sprawy należy zgłaszać 
bezpośrednio do wykonawcy dróg? W sprawozdaniu zarządu nie ma nic na temat bezrobocia. 
W ostatnim czasie wzrasta bezrobocie. Nie ma w tym celu żadnego działania zarządu. Z prasy 
wiadomo, że zostały zmniejszone środki na aktywne formy walki z bezrobociem o 30%. Nie 
wiadomo, jakie działania będą uruchomione przez Powiatowy Urząd Pracy.  
O godzinie 1140 na obrady Rady przybyła radna Pani Ewa Kończyńska. Na sali obrad było 20 
radnych. 
Starosta Włocławski  odniósł się do sprawy dotyczącej bezrobocia i powiedział, że 
w Urzędzie Marszałkowskim spotkanie dotyczyło terenów inwestycyjnych w Brześciu Kuj. 
Spotkanie miało na celu pozyskanie stałych miejsc pracy dla mieszkańców powiatu. Główny 
temat spotkania był poświęcony tym terenom inwestycyjnym. Najważniejsze jest, by 
powstawały nowe miejsca pracy. Jeżeli tym tematem są zainteresowane 2 czy 3 firmy, to jest 
to bardzo ważne. Nikt nie przyjdzie zainwestować, jeżeli nie są uzbrojone tereny. 
W najbliższym czasie powinny powstać podmioty gospodarcze. Burmistrz Lubrańca 
zadeklarował, że posiada 13 ha niezagospodarowanych gruntów i są do zagospodarowania. 
Powiat będzie pomagał samorządom gminnym w zrealizowaniu tych przedsięwzięć. 
W sprawie budowy autostrady starosta udzielił już odpowiedzi. Jakieś interesy Powiatu są 
zabezpieczone. Drogi przed rozpoczęciem inwestycji, zostały w miesiącu wrześniu 2010 roku 
zinwentaryzowane, sfilmowane. Wiadomo, jaki był stan techniczny dróg powiatowych. Pan 
Donajczyk wie doskonale, jak te drogi wyglądają. Szczególnie narażony punkt – to 
miejscowość Czerniewice, gdzie jest miejsce przeładunku kruszywa. Wszystkie drogi wokół 
autostrady będą narażone na zniszczenie. Ważną sprawą jest oznakowanie dróg, by nie 
powstawały  wypadki. Starosta wydał na piśmie polecenie, by drogi były na bieżąco 
monitorowane. Starosta podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do zawarcia tych 
umów. Dzięki temu zostały zabezpieczone interesy Powiatu. To, że będą problemy, to należy 
o tym wiedzieć. Nie da się wykonać autostrady bez zniszczeń dróg, którymi porusza się ciężki 
sprzęt. Drogi muszą być przejezdne i nie mogą stanowić zagrożenia w ruchu drogowym. 
Sprawa odbycia spotkania w Urzędzie Marszałkowskim miała miejsce w ubiegły 
poniedziałek. Był na spotkaniu wicestarosta i pan Wiliński. Sprawa dotyczyła budowy 
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autostrady. Po rozmowie z wicestarostą, starosta doszedł do wniosku, że dobrze byłoby gdyby 
odbyło się spotkanie z wójtami i burmistrzami. W dniu dzisiejszym odbyło się spotkanie 
w Urzędzie Marszałkowskim, na którym zostały omówione sprawy dotyczące terenów 
inwestycyjnych. Nie wszyscy wójtowie i burmistrzowie byli z tego spotkania zadowoleni.  
Były poruszane tylko projekty kluczowe. Skarbnik udzieli odpowiedzi w sprawie środków dla 
LO w Kowalu. Nie były to dodatkowe środki finansowe. Zostało ustalone, że spotkania 
z wójtami i burmistrzami będą się odbywały raz na kwartał. Za dwa tygodnie odbędzie się 
kolejne spotkanie, na którym zostaną poruszone bieżące sprawy dotyczące samorządów. 
Odbył się przetarg na wydawanie gazety powiatowej. Nie jest jeszcze rozstrzygnięty. 
W stosownym momencie radni zostaną o wynikach poinformowani. W sprawie wycinku 
drzew, starosta poinformował, że na terenie lasów, wycinkę dokonują Lasy Państwowe. 
Dyrektor ogłaszał przetarg. Wykup gruntów został zakończony. Jest wycena terenów leśnych 
i pozaleśnych. Były 2-3 odwołania, były rozprawy. Nie będzie w tym temacie większych 
problemów.    
Skarbnik Powiatu poinformowała, iż odpowiedzi udzieli radnemu Donajczykowi przy 
omawianiu projektu budżetu Powiatu na rok 2011.  
Radny Bogdan Sadowski zadał pytanie w sprawie planów podniesienia rangi gminy 
Boniewo poprzez ustanowienie drogi wojewódzkiej Borzymie – Izbica Kuj.  Ciszyć się 
należy, że gmina Boniewo będzie połączona z Izbicą Kujawską drogą wojewódzką. Może być 
problem, jeżeli będzie to trzecia droga wojewódzka, która przechodzi przez Izbicę Kuj. Jeżeli  
będzie to zamiana drogi nr 265 od Izbicy Kuj. do granic gminy w stronę Rybnej, to jeśli 
przekaże się drogę wyremontowaną Borzymie – Izbica Kuj., to może być problem. Droga 269 
Izbica Kuj. do granic województwa w stronę Rybnej jest drogą w bardzo złym stanie. Droga 
269 miała być remontowana, jednak na ten cel brak środków. Czy droga ta będzie 
remontowana? Jeżeli miałaby być zamiana drogi Borzymie – Izbica Kuj. na część odcinka 
drogi 269 – to czy jest to dla Powiatu dobra transakcja? Odda się dobrą drogę a przejmie 
drogę w fatalnym stanie? Czy nie należałoby się wstrzymać do czasu, kiedy powiat 
wyremontuje drogę a województwo wyremontuje odcinek drogi 269?   Chodzi o to, by to była 
partnerska zamiana.  
Starosta Włocławski powiedział, że nie będzie żadnej zamiany. Bez wiedzy i zgody Rady 
nie może dojść do zamiany dróg, przyjmowania dróg. Nie było takich rozmów. Poruszane 
były sprawy też budowy dróg wojewódzkich na terenie Powiatu. Np. odcinek drogi Brześć 
Kuj. – Kowal jest w fatalnym stanie. Starosta ma informację, że ma być kilka odcinków dróg 
remontowanych i przebudowywanych ze środków, które są we władaniu Urzędu 
Marszałkowskiego. Mieszkańcy nie rozróżniają, które drogi są gminne, które powiatowe a 
które wojewódzkie. Głównie uważa się, że na terenie Powiatu są drogi powiatowe. Starosta 
nie wie, czy droga, o której mówił radny Sadowski jest ujęta w planie inwestycyjnym. Wiele 
wskazuje, że droga od Brześcia Kuj. w kierunku Gostynina ma być przebudowywany.           
Radna Jadwiga Fijałkowska zapytała, jakie dobre wiadomości starosta może przekazać dla 
mieszkańców gminy Chodecz w sprawie drogi wojewódzkiej Choceń – Chodecz? Jakie są 
szanse i kiedy, by odcinek drogi wojewódzkiej był remontowany?  
Starosta Włocławski powiedział, że nie może zająć stanowiska w tej sprawie. Ma odbyć się 
spotkanie w tej sprawie, na które zostanie zaproszona radna. Starosta zna stan drogi 
wojewódzkiej. Czy ta droga w tym roku zostanie ujęta do przebudowy, to się okaże.  
Radny Piotr Grudziński poprosił o więcej informacji w sprawie wydawania gazety 
powiatowej. Radny Donajczyk pytał o przetarg, a starosta odpowiedział, że nie jest jeszcze 
rozstrzygnięty. Radny zapytał, jakie firmy złożyły oferty? Która oferta była 
najkorzystniejsza? Otwarcie ofert już przecież było.  
Starosta Włocławski poinformował, że w tym tygodniu odbędzie się wybór oferty przez 
komisję. Na kolejnym posiedzeniu starosta udzieli odpowiedzi. Jeżeli radny będzie chciał, to 
udzieli odpowiedzi na piśmie. Z informacji, które starosta posiada wynika, że są to oferty 
korzystne dla Powiatu. Na stronie internetowej będzie podane rozstrzygnięcie konkursu.  
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Przewodniczący Rady przypomniał radnym, że punkt  6 porządku obrad dotyczy spraw, 
którymi zajmował się zarząd w okresie między sesjami. Są punkty w porządku obrad: pytania 
radnych, interpelacje radnych, wnioski i oświadczenia radnych, w których można zadawać 
pytania.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy mają pytania do przedstawionego sprawozdania?  
Uwag nie było, dlatego przewodniczący poprosił o  uzupełnienie w § 2 - w miejscu brzmienia 
przepisu o wejściu w życie uchwały, daty – 21 lutego 2011 roku. 
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
23 grudnia 2010 roku do dnia sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania 
Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 23 grudnia 2010 roku 
do dnia sesji została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia sprawozdania Zarządu 
Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 23 grudnia 2010 roku do dnia 
sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 23 
grudnia 2010 roku do dnia sesji stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku 
na rok 2011. 

 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego, stosownie do przepisów art. 17 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym oraz 
paragrafu 48 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała w dniu 26 stycznia br. 
projekt planu pracy komisji na rok 2011 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji o przedstawienie 
prac nad projektem uchwały.  
Pani Anna Kozłowska Przewodnicząca Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformowała, iż w dniu 26 stycznia 2011 roku Komisja 
Administracji opracowała projekt planu pracy na rok 2011, który został jednogłośnie przyjęty. 
Komisja przedłożyła Wysokiej Radzie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2011 i poprosiła o jego pozytywne rozpatrzenie.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie 
było, dlatego Przewodniczący poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie 
jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lutego 2011 roku.  
Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2011 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 
2011 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu 
we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetu 
i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisja Budżetu i Finansów, stosownie do 
przepisów art. 17 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 48 ust. 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego, opracowała w dniu 26 stycznia br. projekt planu pracy  komisji na 
rok 2011 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Pana Marka Jaskulskiego Przewodniczącego Komisji 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Marek Jaskulski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, iż 
w dniu 26 stycznia br. Komisja opracowała projekt planu pracy na rok 2011, zawierający 
tematykę podzieloną na 4 kwartały 2011 roku. Komisja jednogłośnie, sześcioma głosami 
„za”, przyjęła projekt planu i przekazała Wysokiej Radzie do zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych,  czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie 
było. Przewodniczący poprosił  o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 21 lutego 2011 roku.  
Następnie zapytał, kto jest za podjęciem uchwały  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19 
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 8 do 
niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011. 

 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, stosownie do 
przepisów art. 17 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 48 ust. 2 Statutu 
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Powiatu Włocławskiego, opracowała w dniu 25 stycznia br. projekt planu pracy  komisji na 
rok 2011 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady  poprosił Pana Karola Matusiaka Przewodniczącego Komisji 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu poinformował, 
iż w dniu 25 stycznia 2011 roku Komisja opracowała projekt  planu pracy na rok 2011, który 
został jednogłośnie przyjęty. Komisja przedłożyła Wysokiej Radzie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2011 i wniósł o jego pozytywne rozpatrzenie.  
Przewodniczący zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie było,  
dlatego przewodniczący poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest 
mowa o wejściu w życie uchwały daty – 21 lutego 2011 roku.  
Następnie zapytał, kto jest za podjęciem uchwały  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 została 
podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 10 
do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na  rok 2011. 

 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż Komisja Infrastruktury i Rozwoju, stosownie do 
przepisów art. 17 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 48 ust. 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego, opracowała w dniu 25 stycznia br. projekt planu pracy  komisji na 
rok 2011 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Pana Jerzego Donajczyka Przewodniczącego Komisji 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Jerzy Donajczyk Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju poinformował, 
iż w dniu 25 stycznia br. Komisja Infrastruktury i Rozwoju opracowała projekt planu pracy na 
rok 2011. Komisja jednogłośnie,  sześcioma głosami „za”, przyjęła projekt planu i przekazała 
Wysokiej Radzie do zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie 
było.  
Przewodniczący poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 21 lutego 2011 roku.  
Następnie zapytał, kto jest za podjęciem uchwały  i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
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Na podstawie przeprowadzonego glosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju  Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 została 
podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju  Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 12 
do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju  Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 
stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011.  

 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż Komisja Środowiska, stosownie do przepisów art. 
17 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 48 ust. 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego, opracowała w dniu 26 stycznia br. projekt planu pracy  komisji na rok 2011 
i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Panią Jadwigę Fijałkowską Przewodniczącą Komisji 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Jadwiga Fijałkowska Przewodnicząca Komisji Środowiska poinformowała, iż 
w dniu 26 stycznia 2011 roku Komisja Środowiska opracowała projekt planu pracy na rok 
2011, który został jednogłośnie przyjęty. Komisja przedłożyła Wysokiej Radzie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Środowiska na rok 2011. 
Przewodnicząca poprosiła o jego pozytywne rozpatrzenie.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie 
było.  Przewodniczący poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 21 lutego 2011 roku.  
Następnie przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem uchwały  i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik 
nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011. 
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Przewodniczący Rady  poinformował, iż  Rada Powiatu stosownie do przepisów art. 17 ust. 
2 ustawy o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 50 ust. 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego, zatwierdza plan pracy komisji. Komisja Rewizyjna opracowała w dniu 
21 stycznia br. projekt planu pracy i kontroli na rok 2011 i przedłożyła do zatwierdzenia 
Radzie Powiatu. 
Przewodniczący poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
o przedstawienie prac nad projektem uchwały.   
Pan Jerzy Pawłowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż w dniu 
21 stycznia br. Komisja Rewizyjna opracowała projekt planu pracy i kontroli na rok 2011. 
Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, przyjęła projekt planu pracy i kontroli na rok 
2011 i przekazała Wysokiej Radzie do zatwierdzenia.  
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie 
było. Przewodniczący poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 21 lutego 2011 roku.  
Przewodniczący zapytał, kto jest za podjęciem uchwały  i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego glosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 została 
podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi 
załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia 
i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011.  

 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych stosownie 
do przepisów art. 17 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 48 ust. 2 
Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała w dniu 25 stycznia br. projekt planu pracy  
komisji na rok 2011 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący poprosił Panią Ewę Kończyńską Przewodniczącą Komisji o przedstawienie 
prac nad projektem uchwały.  
Pani Ewa Kończyńska Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, iż w dniu 25 stycznia 2011 roku Komisja opracowała plan pracy na rok 2011, 
który został jednogłośnie przyjęty. Komisja przedłożyła Wysokiej Radzie projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych na rok 2011. 
Przewodniczącą wniosła o jego pozytywne rozpatrzenie. 
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie 
było.  
Przewodniczący poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa 
o wejściu w życie uchwały daty – 21 lutego 2011 roku.  
Następnie zapytał, kto jest za podjęciem uchwały  i przeprowadził procedurę głosowania. 
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Wyniki głosowania: 
Za – 18  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego glosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia planu 
pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 
została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 
18 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 
stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu.  
 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2011.  

 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż stosownie do przepisów paragrafu 11 pkt 7 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został opracowany projekt planu pracy Rady Powiatu na rok 2011. 
Przedstawiony projekt planu pracy jest planem ramowym, zawierającym w szczególności 
wytyczne do działania Rady Powiatu w roku 2011. Opracowany projekt planu pracy 
uwzględnia wykaz zadań, sposób ich wykonania, a także terminy ich realizacji.   
Przewodniczący poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pani Anna Kozłowska Przewodnicząca Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego poinformowała, iż Komisja podczas posiedzenia, które miało 
miejsce w dniu 26 stycznia 2011 roku bez dyskusji, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011. 
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Uwag nie 
było. Przewodniczący,  przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie 
paragrafu 3 projektu uchwały w miejscu brzmienia przepisu o wejściu w życie uchwały – daty 
21 lutego 2011 roku.  
Następnie zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia  21 lutego 2011 roku w sprawie przyjęcia planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu 
we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia  21 lutego 2011 roku w sprawie przyjęcia planu 
pracy Rady Powiatu we Włocławku na rok 2011 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu.  
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2011 rok uwzględniającego autopoprawkę Zarządu Powiatu. 
a) przedstawienie ostatecznej wersji projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na 

rok 2011, 
b) przedstawienie opinii komisji, 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d) dyskusja 
e) głosowanie. 

 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż w dniu 15 listopada 2010 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, działając na podstawie art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2011 (załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu).  
W dniach 25 – 26 stycznia 2011 roku obradowały komisje, które dokonały analizy i oceny 
projektu uchwały budżetowej. W dniu 26 stycznia br. odbyło posiedzenie Komisja Budżetu 
i Finansów, która stosownie do zapisów uchwały nr XXXIII/372/10 Rady Powiatu we 
Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Powiatu Włocławskiego, przedłożyła wnioski poszczególnych komisji wraz 
z własną opinią. Zarząd Powiatu, na podstawie wniosków komisji dokonał autopoprawki 
w projekcie budżetu. Tekst jednolity projektu uchwały budżetowej zawierający 
autopoprawkę, był przedmiotem obrad Komisji Budżetu i Finansów w dniu 4 lutego 2011 
roku. W dniu 7 lutego br. przewodniczący wysłał zawiadomienie o posiedzeniu Rady Powiatu 
wraz z tekstem jednolitym projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2011 zawierający autopoprawkę.  
  
a) przedstawienie ostatecznej wersji projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2011, 
 
Przewodniczący Rady  poprosił Panią Barbarę Kubiak Skarbnika Powiatu o przedstawienie, 
w imieniu Zarządu Powiatu, projektu budżetu powiatu na rok 2011 wraz z autopoprawką.  
Pani Barbara Kubiak - Skarbnik Powiatu poinformowała, iż dobiegły końca prace nad 
projektem budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 r., który po autopoprawce zamyka się po 
stronie dochodów kwotą 63.234.918 zł natomiast po stronie wydatków kwotą 75.023.521zł, 
czyli w budżecie powiatu na 2010 rok zaplanowano deficyt budżetowy w kwocie 11.788.603 
zł, który planuje się pokryć przychodami pochodzącymi z zaciągniętego długoterminowego 
kredytu bankowego, w kwocie 11.532.722 zł oraz nadwyżką budżetową z lat ubiegłych, 
w kwocie 255.881 zł,  
Planuje się, że dochody budżetu Powiatu na 2011 rok będą stanowiły: 
-dochody własne w kwocie 21.430.629 zł, co stanowi 33,89 % dochodów ogółem. 
Głównymi źródłami dochodów własnych będą: 
-udział powiatu w PIT i CIT – 6.746.761 zł, tj. 10,67% planowanych dochodów ogółem- 
z tego udział w PIT –6.731.761 zł, a udział w CIT – 15.000 zł, 
-wpływy z opłaty komunikacyjnej oraz opłat za koncesje i licencje – 1.737.050 zł, tj.8,11 % 
planowanych dochodów własnych ogółem (tu dochody pochodzić będą między innymi 
z wpływów za wydane prawa jazdy i dowody rejestracyjne, wydane tablice rejestracyjne, czy 
też wydane licencje), 
-wpływy z usług – 4.610.811, tj.21,52%planowanych dochodów własnych ogółem -tu 
dochody będą pochodziły z odpłatności za pobyt mieszkańców w domach pomocy społecznej 
oraz odpłatności za pobyt na turnusach rehabilitacyjnych w DPS Kowal – 3.910.811 zł- 
w tym odpłatność za organizowane turnusy - 100.000 zł oraz z wpływów z usług związanych 
z powiatowym zasobem geodezyjnym i kartograficznym (wypisy i wyrysy z ewidencji 
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gruntów, budynków i lokali, sprzedaż baz danych numerycznych, sprzedaż map oraz innych 
materiałów i informacji zasobu), 
 -dochody z majątku powiatu – 458.890 zł (planuje się, że dochody będą pochodziły z najmu 
nieruchomości Powiatu – 110.428 zł, z oddania nieruchomości Powiatu w trwały zarząd – 
39.000 zł, z opłat za zajęcia pasa drogowego pobieranych na podstawie ustawy o drogach 
publicznych – 253.696 zł, ze sprzedaży drewna uzyskanego z wycinki drzew z pasa 
drogowego przy drogach powiatowych przez Powiatowy Zarząd Dróg we Włocławku 
z siedzibą w Jarantowicach i Dom Dziecka w Lubieniu Kuj. - 41.766 zł oraz ze sprzedaży 
płodów z upraw przez ZS w Chodczu i ZS w Lubrańcu- Marysinie -14.000 zł.  
Inne źródło planowanych dochodów własnych to planowane dotacje celowe od innych 
powiatów na realizację bieżących zadań własnych powiatu – 2.762.660 zł- w tym: 
-planowana dotacja z m. Włocławka – 1.758.004zł- z  przeznaczeniem na wspólne 
prowadzenie Powiatowego Urzędu Pracy, 
-planowane dotacje od innych powiatów z tytułu odpłatności za pobyt ich wychowanków 
w placówkach opiekuńczo- wychowawczych na terenie naszego powiatu- 843.762 zł, 
-planowane dotacje od innych powiatów z tytułu odpłatności za pobyt ich dzieci w rodzinach 
zastępczych na terenie naszego powiatu- 160.894 zł, 
-kolejne źródło dochodów to dotacje celowe z tytułu pomocy finansowej udzielonej między 
jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie powiatowych zadań 
inwestycyjnych w zakresie infrastruktury drogowej- 1.463.397 zł- w tym: 
-na realizację zadania inwestycyjnego ”Przebudowa drogi powiatowej nr 2808 C Osięciny- 
Wieniec-Włocławek -387.374 zł-dotacja z budżetu mg. Brześć Kuj. 
- na realizację zadania inwestycyjnego „ Przebudowa drogi powiatowej nr 2907 C Mostki 
Kowal”- 872.444 zł- w tym dotacja z budżetu: m. Kowal- 48.326,58 zł, g. Kowal- 426.062,59 
zł, g. Włocławek – 398.054,62 zł. Planuje się, że zadanie to będzie realizowane z udziałem 
środków finansowych z Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011, 
- na realizację zadania inwestycyjnego „ Przebudowa drogi powiatowej nr 2909 C 
Włocławek-Kruszyn- Choceń od km 0+ 000 do km 1 + 850 oraz od km 3 + 100 do 3 + 400 – 
203.579 zł- w tym dotacja z budżetu g. Włocławek 62.306 zł oraz dotacja z g. Choceń -
141.273 zł (zadanie realizowane z udziałem środków finansowych z budżetu Unii 
Europejskiej) 
Znaczącą pozycją w planie dochodów są także zaplanowane środki z Funduszu Pracy – 
2.806.400 zł.(te środki finansowe – zgodnie z zapisami ustawy o promocji zatrudnienia i 
instytucjach rynku pracy są przeznaczone na finansowanie kosztów wynagrodzenia i składek 
na ubezpieczenia społeczne Powiatowego Urzędu Pracy). 
W skład planowanych dochodów budżetu powiatu wchodzą też środki finansowe pochodzące 
z subwencji ogólnej, którą skalkulowano na 2011 rok w kwocie 22.140.420 zł, co stanowi 
35,01% ogółem planowanych dochodów budżetu powiatu na 2011 rok- z tego: 
-część oświatowa subwencji ogólnej – 9.361.514 zł, co stanowi 14,80% dochodów ogółem, 
-część wyrównawcza subwencji ogólnej – 10.598.016 zł, co stanowi 16,76% dochodów 
ogółem 
-część równoważąca subwencji ogólnej – 2.180.890 zł, co stanowi 3,45% dochodów ogółem. 
W skład dochodów wchodzą też środki finansowe pochodzące z dotacji celowych z budżetu 
państwa w kwocie 17.926.700 zł, co stanowi 28,35% planowanych ogółem dochodów 
budżetu powiatu- w tym: 
-dotacje celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej, w kwocie 10.256.500 
zł-tu największą pozycję– bo aż 8.872.000 zł, tj. 86,50% ogółu dotacji na realizację zadań z 
zakresu administracji rządowej stanowią środki finansowe przeznaczone na składkę na 
ubezpieczenia zdrowotne za osoby bezrobotne, nieobjęte ubezpieczeniem zdrowotnym oraz 
na ubezpieczenie dzieci przebywające w placówkach opiekuńczo-wychowawczych, 
-natomiast dotacja celowa na realizację zadań własnych powiatu w kwocie 4.670.200 zł – jest 
przeznaczona  na dofinansowanie kosztów utrzymania mieszkańców w domach pomocy 
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społecznej (przyjętych lub skierowanych do DPS przed 1 stycznia 2004 roku). Dotacja dla 
powiatu na 2011 rok została skalkulowana na 211 mieszkańców – miesięczna kwota dotacji 
na jednego mieszkańca- 1.844,48 zł. 
- kwota 3.000.000 zł została zaplanowana jako dotacja z budżetu państwa na dofinansowanie 
realizacji inwestycji własnych powiatu- dotyczy dofinansowania realizacji zadania 
inwestycyjnego” Przebudowa drogi powiatowej nr 2907 C Mostki Kowal od km 0+ 000 do 
km 13 + 703 . 
W skład dochodów budżetu Powiatu na 2011r. wchodzą też środki przeznaczone na 
finansowanie realizacji projektów z udziałem środków z budżetu Unii Europejskiej- w łącznej 
kwocie 1.737.169 zł, co stanowi 2,75% ogółem planowanych dochodów.  
Są to środki finansowe zaplanowane na realizację takich projektów jak: 
-„Moja uniszkoła zawodowa” (236.280 zł)- projekt realizowany przez Starostwo Powiatowe, 
- „Równe szanse dla młodych mieszkańców Powiatu Włocławskiego” (469.360 zł)- projekt 
realizowany przez Starostwo Powiatowe, 
-„Przebudowa drogi powiatowej nr 2909C Włocławek- Kruszyn-Choceń od km 3+ 400 do 4 
+177 oraz od km 4+ 183 do 13+ 590” (1.031.529 zł) –projekt realizowany przez Powiatowy 
Zarząd Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach ( rzeczowe zakończenie tego zadania  
planuje się na maj 2011r.). 
W projekcie uchwały budżetowej powiatu włocławskiego na 2011r (po autopoprawce) zostały 
zaplanowane wydatki na ogólną kwotę 75.023.521 zł,- z tego – 70,10% - tej kwoty tj. 
52.496.128 zł planuje się przeznaczyć na wydatki bieżące natomiast 29,90% planuje się 
przeznaczyć na wydatki majątkowe tj. kwotę- 22.421.203 zł. 
W ramach planowanych wydatków najwięcej środków finansowych planuje się przeznaczyć 
na drogi powiatowe 23.682.338 zł, tj.31,57% ogółem planowanych wydatków - z kwoty tej 
1.500.000 zł planuje się przeznaczyć na remonty dróg i chodników przy drogach 
powiatowych oraz na zakup materiałów do remontu dróg, a kwotę 504.424 zł planuje się 
przeznaczyć na bieżące utrzymanie dróg- w tym na zimowe utrzymanie dróg – 402.424 zł, na 
oznakowanie dróg- 20.000 zł, na wycinkę drzew i koszenie traw- 60.000 zł, na transport 
grysu- 22.000 zł. 
Na wydatki majątkowe planuje się przeznaczyć kwotę 20.895.944 zł, tj. 88,23% ogółem 
planowanych wydatków na drogi- w ramach tych środków planuje się realizować takie 
zadania jak: 
- „Przebudowa drogi powiatowej nr 2909C Włocławek -Kruszyn-Choceń od km 3+400 do km 
4+ 177 oraz od km 4+ 183 do 13 + 500” planowane nakłady ogółem na to zadanie 12.671.505 
zł – w tym planowane nakłady na 2011r. – 2.922.080 zł. Zadanie realizowane z udziałem 
środków finansowych pochodzących z EFRR – 1.031.529 zł, budżetu g. Włocławek- 62.306 
zł, budżetu gminy Choceń 141.273 zł, a z dochodów własnych powiatu w kwocie 1.686.971 
zł- za. Termin realizacji zadania lata 2009 -2011-  rzeczowe zakończenie zadania planowane 
na maj 2011r.; 
- “Przebudowa drogi powiatowej nr 2907C Mostki Kowal dł. 13,742 km-termin rozpoczęcia 
i zakończenia realizacji inwestycji 2011 rok. Planowany całkowity koszt realizacji zadania – 
11.607.600 zł. Środki finansowe na realizację zadania będą pochodziły: z Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011 – 3.000.000 zł, ze środków pochodzących 
z budżetów gmin – 872.444 zł - w tym m. Kowal 48.326,58 zł, g. Kowal 426.062,59 zł, g. 
Włocławek – 398.054,62 zł oraz ze środków własnych powiatu – 7.735.156 zł;  
-”Przebudowa drogi powiatowej nr 2807C Osięciny –Wieniec-Włocławek– planowany 
wydatki na realizację zadania – 387.374 zł. Realizacja inwestycji jest planowana ze środków 
finansowych pochodzących z pomocy finansowej z budżetu mg. Brześć Kuj.; 
4)”Przebudowa drogi powiatowej nr 2902 C Siutkowo- Mikanowo- dł. 7.572 km – planowany 
koszt realizacji zadania – 9.179.100 zł. Planowany termin rozpoczęcia i realizacji 
zaplanowanego inwestycji 2011r- realizacja inwestycji planowana z udziałem środków 
z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011 – 3.000.000 zł, ze środków 



 15 

pochodzących z budżetu gminy Lubanie 624.320 zł oraz ze środków własnych powiatu – 
5.554.780 zł. W związku z tym, iż wniosek powiatu o dofinansowanie realizacji tego zadania 
ze środków z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych został pozytywnie 
oceniony lecz znalazł się na liście rankingowej jako zadanie rezerwowe- w projekcie uchwały 
budżetowej na 2011r. zostały na realizację tego zadania zaplanowane środki w kwocie 
5.554.780 zł – środki pochodzą z dochodów własnych- środki z pozostałych źródeł zostaną 
wprowadzone do budżetu powiatu po stronie dochodów i wydatków po pozyskaniu 
dofinansowania;  
-”Przebudowa drogi powiatowej nr 2931C Izbica Kujawska –Boniewo-Borzymie od km 
9+615 do km 19+ 000 dł. 9,385 km- w 2011r. planuje się wykonać dokumentacje techniczną - 
na ten cel środki zaplanowano środki finansowe w kwocie 95.000 zł (z dochodów własnych); 
- wykup gruntów pod drogi powiatowe – na ten cel przeznaczono 329.110 zł. 
Ponadto w ramach wydatków w dziale Transport i łączność planuje się przeznaczyć kwotę 
912.757 zł na udzielenie dotacji z tytułu pomocy finansowej dla gmin na realizację ich zadań 
inwestycyjnych własnych: 
-dla g. Boniewo – 363.651 zł- na realizację zadania „Przebudowa ciągu komunikacyjnego 
drogi powiatowej nr 2914C Lubraniec- Boniewo- Cetty”. Zadanie planowane do realizacji 
w 2011r. z udziałem środków finansowych z Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych. 
- dla mg. Brześć Kuj. = 387.374 zł -na realizację zadania „ Przebudowa drogi gminnej 
Brzezie- Aleksandrowo nr 2940C od km 0+000 do km 3+ 422”. Zadanie planowane do 
realizacji w 2011r. z udziałem środków finansowych z Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych. 
- dla mg. Lubraniec – 161.732 zł -na realizację zadania „Przebudowa ciągu komunikacyjnego 
Zgłowiączka –Marysin wraz z przebudową drogi powiatowej nr 2915C Lubraniec-
Smogorzewo- Otmianowo w m. Marysin. Zadanie planowane do realizacji w 2011r. 
z udziałem środków finansowych z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych. 
Na drugim miejscu znalazły się środki finansowe przeznaczone na opiekę społeczną oraz 
pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – 20.893.866 zł, tj. 27,85% ogółem 
planowanych wydatków. 
W ramach tej kwoty finansowana będzie działalność 5 domów pomocy społecznej (w tym 
działalność niepublicznego Domu Pomocy Społecznej w Izbicy Kujawskiej, który realizuje 
zadania własne powiatu z zakresu pomocy społecznej) oraz Środowiskowy Dom 
Samopomocy przy DPS Kowal – na realizację tych zadań w wydatkach budżetu powiatu 
przeznaczono kwotę – 9.001.811 zł – w tym środki finansowe pochodzące z dotacji celowej 
z budżetu państwa – 5.090.200 zł, działalność 2 placówek opiekuńczo wychowawczych tj. 
Domu Dziecka w Lubieniu Kuj. i Wielofunkcyjnej Placówki Opiekuńczo-Wychowawczej 
w Brzeziu,  działalność powiatowego centrum pomocy rodzinie, działalność powiatowego 
urzędu pracy (5.854.676 zł) a także będą finansowane takie zadania jak: rodziny zastępcze, 
pobyt dzieci z terenu powiatu w placówkach opiekuńczo-wychowawczych i rodzinach 
zastępczych na terenie innych powiatów, zespół ds. orzekania o stopniu niepełnosprawności, 
dokształcanie i doskonalenie nauczycieli zatrudnionych w placówkach opiekuńczo-
wychowawczych, pozostała działalność. 
Na trzecim miejscu znalazły się środki finansowe przeznaczone na oświatę i wychowanie 
oraz edukacyjną opiekę wychowawczą – 10.061.227 zł, tj. 13,41% ogółem planowanych 
wydatków- planowana zaś część oświatowa subwencji ogólnej zamyka się kwotą 9.361.514 
zł- tak więc planowane wydatki na oświatę i edukacyjną opiekę wychowawczą są wyższe od 
części oświatowej subwencji ogólnej o 699.713 zł (środki na dofinansowanie będą pochodziły 
z pozostałych dochodów budżetu powiatu) – ponadto w uchwale budżetowej na 2011r. została 
zaplanowana rezerwa celowa na wydatki bieżące w oświacie i edukacyjnej opiece 
wychowawczej w kwocie 400.000 zł (zabezpieczono między innymi środki na planowany od 
miesiąca września 2011r. wzrost liczby uczniów w szkołach niepublicznych o uprawnieniach 
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publicznych oraz na planowane podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli od m-ca września 
2011 roku, itp.). 
W ramach środków finansowych przeznaczonych na oświatę i edukacyjną opiekę 
wychowawczą została zaplanowana też  dotacja dla Społecznego Liceum Ogólnokształcącego 
w Choceniu  (na 54 uczniów) oraz Wieczorowego Społecznego Liceum Ogólnokształcącego 
w Choceniu (na 31 uczniów) w łącznej kwocie 339.334 zł, dotacja dla Uzupełniającego 
Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Boniewie (dla 25 słuchaczy)- w kwocie 39.540 
zł oraz dotacja dla Niepublicznej Zasadniczej Szkoły Zawodowej w Choceniu (na 104 
uczniów), w kwocie – 657.696 zł, 
Duży też udział w planowanych wydatkach budżetu powiatu na 2011r. mają planowane 
wydatki na składkę zdrowotną za bezrobotnych bez prawa do zasiłku oraz za dzieci 
przebywające w placówkach opiekuńczo-wychowawczych- 8.872.000 zł. 
Znaczącą też pozycję w wydatkach Powiatu stanowią środki finansowe przeznaczone na 
administrację – 6.288.177 zł. tj. 8,38% ogółu planowanych wydatków. 
W ramach zaplanowanych wydatków finansowana będzie między innymi działalność 
Starostwa Powiatowego-5.764.583 zł -(wydatki – 5.483.483 zł. w rozdziale 75020 i 281.100 
w rozdziale 75011 ), ponoszone też będą wydatki  na Radę Powiatu. (387.363 zł), 
kwalifikacje wojskową( 37.600 zł) oraz promocję powiatu- (98.631 zł). 
W projekcie budżetu została zaplanowana rezerwa ogólna w kwocie 208.710 zł oraz rezerwy 
celowe w kwocie 925.668 zł- z tego: 
- na wydatki bieżące w oświacie i edukacyjnej opiece wychowawczej 
400.000 zł, 
- na realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego- 258.618 zł, 
- na wydatki bieżące w administracji- 187.050 zł, 
- na wydatki bieżące w pomocy społecznej- 80.000 zł, 
Zostały zaplanowane również środki finansowe w kwocie 500.000zł- z przeznaczeniem na 
obsługę długu, tj. zapłatę odsetek od zaciągniętego w 2009r. i w 2010r. długoterminowego 
kredytu bankowego oraz prowizji i odsetek od planowanego do zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu  bankowego na pokrycie planowanego deficytu budżetowego  
oraz ewentualnego kredytu przejściowego w 2011 roku. 
Przedłożony przez Zarząd Powiatu Wysokiej Radzie projekt budżetu powiatu na 2011r. jest  
budżetem  realnym do wykonania. Zabezpiecza środki finansowe na bieżące funkcjonowanie 
powiatowych jednostek organizacyjnych oraz na realizację nałożonych na powiat zadań. 
Wysoki udział w wydatkach -bo aż 29,90% ogółem planowanych wydatków (23.921.203zł) - 
mają planowane wydatki majątkowe oraz wydatki bieżące  przeznaczone na remont dróg 
i chodników przy drogach powiatowych. 
Przedłożony projekt budżetu powiatu na 2011 rok zyskał pozytywną opinię Składu 
Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy wyrażonej w uchwale 
nr 282/2010 z dnia 14 grudnia 2010 roku. Skład Orzekający Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy wydał również w uchwale nr 283/2010 z dnia 14 grudnia 2010 
roku pozytywną opinię o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego 
przez Zarząd Powiatu Włocławskiego w projekcie uchwały budżetowej powiatu na 2011 rok. 
Dlatego też Skarbnik Powiatu wniosła o jego uchwalenie przez Wysoką Radę 
w przedstawionej wersji wraz z autopoprawką. Skarbnik Powiatu zwróciła uwagę, jakie 
zmiany zostały naniesione autopoprawką.  O kwota 75.916 zł zwiększono środki w rozdziale 
75019 – Rady powiatów, którą przeznaczono na pokrycie braki w dietach radnych. 
W rozdziale 60014 w par. 6050 – zwiększono wydatki o 95.000 zł. Środki są przeznaczone na 
opracowanie dokumentacji na zadanie Przebudowa drogi powiatowej nr 2931 Izbica Kuj. – 
Boniewo – Borzymie o dł. 9.385 km.  Jest też zwiększenie wydatków w par. 6060 o kwotę 
29.110 zł. Środki są przeznaczone na wykup gruntów pod drogi powiatowe – chodzi o drogę 
Mostki – Kowal oraz Mikanowo - Siutkowo. W rozdziale  75020 – wydatki zostały 
zwiększone o 80.000 zł w par. 6060 – są przeznaczone na zakup samochodu. Powiat posiada 
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tylko jeden samochód, rok produkcji 1998, marka Nubia. Jest to samochód bardzo 
wyeksploatowany. Obecnie samochód stał się nieekonomiczny. W rozdziale 80120 – licea 
ogólnokształcące zwiększono wydatki o 53.397 zł. Pracownik nanoszący plan wydatków 
poszczególnych jednostek do załącznika nr 2 pomyłkowo zakończył w LO Kowal na par. 
4270. Stąd nie zostały naniesione wydatki w takich paragrafach, jak: 4280, 4300, 4350, 4370, 
4430, 4440. O tym fakcie skarbnik zorientowała się dopiero po przekazaniu radnym 
materiałów. Placówka musi mieć zabezpieczone środki, stąd autopoprawką wprowadzono 
zmiany. W autopoprawce zostały też uwzględnione zmiany   wynikające z Rozporządzenia 
Ministra Finansów z dnia 1 grudnia 2010 roku zmieniające rozporządzenie w sprawie 
szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 
pochodzących ze źródeł zagranicznych (Dz. U. Nr 235, poz. 1546). To rozporządzenie 
powoduje, że budżety uchwalanych już po 1 stycznia 2011 roku muszą zawierać nową 
klasyfikację budżetową.  Zmiany nie wpływają na wielkość dochodów i wydatków, a jedynie 
zmienia się nazwa paragrafu, rozdziału. Kolejna zmiana – zmniejszono rezerwę ogólną 
i zmieniono rezerwę celową, kryzysową. Ostatecznie zmniejszono rezerwę o 19.283 zł. 
Z budżetu Powiatu (dochodów i wydatków) usunięto wydatki w  rozdziale 80195 na kwotę 
13.444 zł. To są środki, które były przeznaczone na realizację Program indywidualizacji 
procesu nauczania i wychowania uczniów klas od 1 do 3 szkół ponadpodstawowych 
w województwie Kujawsko – Pomorskim. Na etapie konstruowania środki te zostały 
zaplanowane w budżecie Powiatu. Tak też było przez ostatnie dwa lata. W końcu grudnia 
2010 roku zmniejszało się środki po stronie dochodów i wydatków, na skutek wyjaśnień ze 
strony Urzędu Marszałkowskiego. Te wydatki są bezpośrednio ewidencjonowane w Urzędzie 
Marszałkowskim. Na rok 2011 również środki zostały zaplanowane w budżecie. Nastąpiło 
zmniejszenie po stronie dochodów i wydatków o kwotę 13.444 zł. 
Następnie Skarbnik poinformowała, iż w autopoprawce są błędy techniczne, które należy 
poprawić. W części opisowej na str. 1 jest zapis: Przychody planuje się w kwocie 12.487.726 
zł(w tym nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych – 955.004 zł – kwota ta wynika z ewidencji na 
kontach budżetu Powiatu), a rozchody w kwocie 669.123 zł. Powinien być zapis: Przychody 
planuje się w kwocie -12.487.726 zł (w tym nadwyżka budżetowa z lat ubiegłych – 335.456 
zł  i wolne środki 619.548 zł –kwoty te wynikają z ewidencji na kontach budżetu powiatu), a 
rozchody w kwocie 699.123 zł. Nie ma to wpływu na wysokość ogółu kwoty. To ma też 
odzwierciedlenie w załączniku przychody i rozchody. W załączniku nr 2 w kolumnie po 
zmianie – w podsumowaniu jest wpisana kwota 73.023.521 zł. Powinna być kwota 
75.023.521 zł. Skarbnik poprosiła o naniesienie zmian.  

b)przedstawienie opinii komisji, 
 
Przewodniczący Rady  poprosił Pana Marka Jaskulskiego Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów  zbiorczej opinii komisji analizujących projekt budżetu powiatu wraz 
z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Marek Jaskulski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, iż 
w dniu 15 listopada 2010r. Zarząd Powiatu podjął uchwałę nr 501/10 w której przyjął projekt 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 rok i zgodnie z obowiązującymi przepisami Starosta 
Włocławski przekazał projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 rok Radzie Powiatu celem prowadzenia dalszych 
prac w ramach procedury uchwalania budżetu oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
w Bydgoszczy Zespół Zamiejscowy we Włocławku celem wydania opinii. 
Skład Orzekający Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej pozytywnie zaopiniował projekt 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2011 rok – wyrażając swoją opinię 
w uchwale nr 282/2010 z dnia 14 grudnia 2010 roku. Skład Orzekający RIO po dokonaniu 
analizy i oceny przedłożonych materiałów składających się na projekt uchwały budżetowej 
pod względem merytorycznym, formalno- rachunkowym oraz prawnym stwierdził, że 
przedłożone materiały planistyczne spełniają podstawowe wymagania formalne 
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i merytoryczne oraz są prawidłowe pod względem prawnym. Wyrażone wielkości dochodów 
i wydatków budżetowych, obejmują środki niezbędne na sfinansowanie zadań własnych 
obligatoryjnych i zadań zleconych powiatowi z zakresu administracji rządowej. Poczynione 
też przez Skład Orzekający ustalenia wskazują, że opracowany przez Zarząd Powiatu projekt 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2011 jest budżetem niezrównoważonym- 
zaplanowano dochody w wysokości 63.248.358 zł oraz wydatki w wysokości 74.723.221 zł. 
Zakładany deficyt budżetowy w kwocie 11.474.863 zł planuje się sfinansować zaciągniętym 
kredytem długoterminowym.  
W dniu 14 grudnia 2010 roku Skład Orzekający Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy w swojej uchwale 283/2010 wydał również pozytywną opinię o możliwości 
sfinansowania deficytu budżetowego przedstawionego przez Zarząd Powiatu w projekcie 
uchwały budżetowej powiatu na 2011 rok. 
W dniu 25 stycznia 2011 roku –projekt budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 r. był 
przedmiotem obrad: 
- Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2011 rok-przy 4 głosach „za”, 0 głosów 
„ wstrzymujących się” i zero głosów „ przeciw”, 
-Komisji Infrastruktury i Rozwoju- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 rok-przy 5 głosach „za”, 0 głosach 
„ wstrzymujących się” i zero głosach „ przeciw”. 
-Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 
powiatu na 2011 rok- wyniki głosowania: 6 głosów “za”, zero głosów „ przeciw” i 0 głosów „ 
wstrzymujących się”. 
W dniu 26 stycznia 2011 roku –projekt budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 r. był 
przedmiotem obrad: 
- Komisji Środowiska, która pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu powiatu na 2011 rok – 
przy 5 głosach „za”, 0 głosach 
„ wstrzymujących się” i 0 głosach „ przeciw”  
-Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego- Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt budżetu na 2011 rok- wyniki głosowania: 4 głosy “za”, zero głosach „ 
przeciw” i 1 głosie „ wstrzymującym się”, 
-Komisji Budżetu i Finansów, która dokonała kompleksowej oceny projektu budżetu Powiatu 
Włocławskiego na 2011 rok w świetle opinii przedstawionych przez stałe komisje Rady 
Powiatu- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 
rok- w głosowaniu  udział wzięło 6 członków Komisji, z czego 5 członków Komisji 
głosowało “za”, 1 członek Komisji wstrzymał się od głosu, nikt nie głosował “przeciw”. 
Komisja skierowała do Przewodniczącego Zarządu Powiatu wniosek dotyczący 
uszczegółowienia części opisowej do projektu budżetu powiatu na 2011 rok w dziale 750, 
w rozdziale 75075- Promocja jednostek samorządu terytorialnego o zapis, że w ramach 
wydatków w tym rozdziale zabezpiecza się między innymi środki finansowe na opracowanie 
i wydanie czterech numerów gazety powiatowej w kwocie 48.000 zł, na kolportaż wydanych 
numerów gazety powiatowej mieszkańcom Powiatu Włocławskiego- 22.000 zł oraz na 
pozostałe wydatki m.in. takie jak druk toreb reklamowych promujących powiat Włocławski, 
usługi związane z nadrukiem promującym powiat, grawery pucharów, itp.-5.000 zł. 
W dniu 28 stycznia 2011r. Zarząd Powiatu przyjął autopoprawkę tekst jednolity projektu 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011r. i skierował ją do Przewodniczącego Rady 
Powiatu. 
W dniu 4 lutego 2011 roku Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 
autopoprawkę tekst jednolity do projektu budżetu powiatu włocławskiego na 2011 rok – 
w głosowaniu wzięło udział 6 Członków Komisji wszyscy członkowie Komisji głosowali za 
przyjęciem autopoprawki tekstu jednolitego projektu budżetu powiatu na 2011 rok .  
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Planowane dochody budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 po autopoprawce zamykają się 
po stronie dochodów kwotą 63.234.918 zł natomiast planowane wydatki kwotą 75.023.521 zł- 
tak więc w budżecie został zaplanowany deficyt budżetowy w kwocie 11.788.603 zł, który 
planuje się pokryć bankowym kredytem długoterminowym w kwocie 11.532.722 zł oraz 
nadwyżką budżetową z lat ubiegłych w kwocie 255.881 zł. 
Planuje się, że dochody budżetu powiatu będą pochodziły z: 

- dochodów własnych Powiatu w kwocie 21.430.629zł, co stanowi 33,89% ogółem 
planowanych dochodów, 
-z dotacji z budżetu państwa w kwocie – 17.926.700 zł, co stanowi 28,35% planowanych 
ogółem dochodów, 
- subwencji ogólnej w kwocie- 22.140.420 zł, co stanowi 35,01 % ogółem planowanych 
dochodów, 
-ze środków finansowych przeznaczonych na realizację projektów z udziałem środków 
finansowych z Unii Europejskiej, w kwocie 1.737.169 zł, co stanowi 2,75% ogółem 
planowanych dochodów. 

Jeśli chodzi o wydatki, to planuje się, że z kwoty 75.023.521 zł- wydatki bieżące będą 
stanowiły 52.496.128zł, tj. 70,10% ogółem planowanych wydatków, natomiast wydatki 
majątkowe będą stanowiły 22.421.203zł, tj. 29,90% planowanych wydatków ogółem. 
W ramach planowanych wydatków najwięcej środków finansowych planuje się przeznaczyć 
na drogi powiatowe- 23.628.338zł, co stanowi 31,57% planowanych wydatków ogółem, na 
drugim miejscu znalazły się środki przeznaczone na opiekę społeczną oraz pozostałe zadania 
w zakresie polityki społecznej- 20.893.866zł, co stanowi 27,85% ogółem planowanych 
wydatków, na trzecim miejscu znalazły się planowane wydatki na oświatę i wychowanie oraz 
edukacyjną opiekę wychowawczą- 10.766.867zł, co stanowi 14,35% ogółem planowanych 
wydatków ogółem. Znaczącą pozycję w wydatkach budżetu powiatu stanowią też 
zaplanowane środki finansowe na składkę zdrowotną za bezrobotnych bez prawa do zasiłku – 
8.882.000 zł. 
W planowanych wydatkach w budżecie Powiatu na 2011 rok została zaplanowana kwota 
22.431.203 zł  na wydatki majątkowe- stanowi to 29,90% planowanych wydatków ogółem. 
Przedłożony przez Zarząd Powiatu projekt budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 rok wraz 
z autopoprawką jest budżetem odważnym, ale równocześnie budżetem, który będzie miał 
wpływ na dalszy rozwój naszego powiatu, dlatego Przewodniczący Komisji wniósł o jego 
uchwalenie.  
Wnioski komisji stanowią załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
O godzinie 1330 na obrady Rady przybył radny Pan Andrzej Spychalski. Na sali obrad było 
21 radnych.  
 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż Skład Orzekający Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy uchwałą nr 282/2010 z dnia 14 grudnia 2010 roku wyraził 
pozytywną opinię o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2011 rok.  
Przewodniczący odczytał treść uchwały: 

 
Uchwala   Nr 282/2010 

Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 
14.12.2010 r. 

w sprawie-wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2011 
rok. 

Skład Orzekający Nr 10 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
w osobach: 
Przewodniczący  - Jan Sieklucki 
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Członkowie: Halina Strzelecka i Elżbieta Osińska 
działając na podstawie art.19 ust. 2 w związku z art.13 pkt 3 ustawy z dnia 7 października 
1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (tekst jednolity Dz.U. z 2001 r. Nr 55, poz. 
577 z późn. zm.) oraz art. 238 ust. l pkt 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r., o finansach 
publicznych (Dz. U. Nr 157, póz. 1240 z późn. zm.), a także zarządzenia Nr 1/2009 Prezesa 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 stycznia 2009 roku w sprawie 
wyznaczenia składów orzekających i zakresu ich działania, mając na uwadze: 
-    podstawowe   regulacje   dotyczące   projektowania   i   uchwalania   budżetu  jednostek 
samorządu terytorialnego, zawarte w ustawach regulujących ustrój powiatów, uchwałę 
w sprawie procedury uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego, przepisy dotyczące 
zakresu opinii regionalnych izb obrachunkowych o projekcie uchwały budżetowej jednostek 
samorządu terytorialnego, 
postanowił: 
zaopiniować pozytywnie projekt uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2011 rok. 
Uzasadnienie do uchwały radni otrzymali, w materiałach na sesję.  
Przewodniczący Rady  poinformował, iż od niniejszej uchwały służy prawo wniesienia 
odwołania  do pełnego składu Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy, ul. 
Świętej Trójcy 35, w terminie 14 dni od daty jej doręczenia. Odwołanie wnosi się za 
pośrednictwem Zespołu we Włocławku. Uchwała wraz z uzasadnieniem została podpisana 
przez Przewodniczącego Składu Orzekającego Członka Kolegium Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy mgr Jan Sieklucki.   
 
Przewodniczący Rady  poinformował również, iż w materiałach na sesję radni otrzymali 
uchwałę nr 283/2010 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 14 grudnia 2010 roku w sprawie wydania opinii o możliwości 
sfinansowania planowanego deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej 
Powiatu Włocławskiego na 2011 rok.  
Przewodniczący odczytał treść uchwały: 

Uchwała Nr 283/ 2010 
Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 

14.12.2010 roku. 
w sprawie wydania opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu, 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2011 rok. 
 
Skład Orzekający Nr 10 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
w osobach: 
Przewodniczący  - Jan Sieklucki 
Członkowie: Halina Strzelecka i iElżbieta Osińska 
działając na podstawie art. 19 ust. 2 art. 13 w związku z pkt 10 ustawy z dnia 7 października 
1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (t.j. Dz.U. z 2001 r. Nr 55, póz 577 z późn. 
zm.) oraz art. 246 ust. l ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r., o finansach publicznych (Dz. U. Nr 
157, póz. 1240 z późn. zm.), a także zarządzenia Nr 1/2009 Prezesa Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 stycznia 2009 roku w sprawie wyznaczenia składów 
orzekających i zakresu ich działania, po analizie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 rok, uchwalił, co następuje : 

§ l 
Zaopiniować pozytywnie możliwość sfinansowania deficytu budżetowego, przedstawionego 
w projekcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2011 rok. 

§2 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega publikacji przez Starostę Powiatu 
Włocławskiego w Biuletynie Informacji Publicznej. 
Do uchwały dołączone jest uzasadnienie, które radni otrzymali w materiałach na sesję.  
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Uchwała wraz z uzasadnieniem została podpisana przez Przewodniczącego Składu 
Orzekającego Członka Kolegium Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy mgr Jan Sieklucki.   
 
Uchwała nr 282/2010 Składu Orzekającego Nr 10 RIO z dnia 14.12.2010 r. stanowi załącznik 
nr 24 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała nr 283/2010 Składu Orzekającego Nr 10 RIO z dnia 14.12.2010 r. stanowi załącznik 
nr 25 do niniejszego protokołu.  
 
d) dyskusja 
 
Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję nad projektem budżetu Powiatu na rok 2011.  
Radny Bogdan Sadowski zapytał skarbnika, gdzie są ukryte pieniądze na letni wypoczynek 
młodzieży? Czy w ogóle te środki zostały zabezpieczone? Czy przewiduje się środki dla 
młodzieży szczególnie zdolnej, biednej?  
Skarbnik Powiatu poinformowała, że nie ma ukrytych środków finansowych. W tym roku 
nie ma zaplanowanych środków na wypoczynek młodzieży. 
Radny Piotr Grudziński zadał pytanie w sprawie wynagrodzeń osobowych pracowników 
Starostwa Powiatowego. Czy zostały zaplanowane środki finansowe na wzrost wynagrodzeń? 
Jeżeli tak, to o jakie kwoty?  Jeżeli nie, to dlaczego nie zostały zaplanowane?  
Następne pytanie dotyczy par. 6060 – wydatki na zakupy inwestycyjne jednostek 
budżetowych, 7 tys. zł na zakup sprzętu komputerowego. Na Komisji Administracji radny 
poprosił pana Starostę o informację, która była przekazywana członkom zarządu a dotyczyła 
informatyzacji urzędu. Zgodnie z nową ustawą o informatyzacji od 2013 roku każdy urząd 
powinien posiadać elektroniczny obieg dokumentów, skrzynkę podawczą, podpis 
elektroniczny.  Skrzynkę podawczą Starostwo prawdopodobnie posiada, podpisy również. 
Obiegu dokumentów – nie ma. W piśmie od starosty jest napisane, że powiat przystąpił do  
projektu Infostrada Kujaw i Pomorza, i do 2013 r. będzie musiał zapłacić 25% własnego 
wkładu. Czy nie powinno to być uwzględnione w Wieloletniej Prognozie Finansowej? 
Zostawiając wszystko na rok 2012 – czyli zakup sprzętu komputerowego, czy nie spowoduje 
to skumulowanie wydatków na rok 2012?  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że w budżecie Starostwa Powiatowego nie ma 
zaplanowanych środków na wzrost wynagrodzeń dla pracowników. Nie ma też 
zaplanowanych środków na podwyżki wynagrodzeń dla pracowników jednostek 
organizacyjnych powiatu. Są zaplanowane środki w wysokości 3% na nagrody dla 
pracowników. W sferze budżetowej nie ma też podwyżek. Są inne obostrzenia polegające na 
zwolnieniach pracowników. W Starostwie Powiatowym nie ma na tym etapie zaplanowanych 
środków na podwyżki wynagrodzeń. Na drugie pytanie Skarbnik odpowiedziała, że 
w rozdziale 90019 – wpływy i wydatki związane z gromadzeniem środków z opłat i kar za 
korzystanie ze środowiska - środki są przeznaczone na zakup sprzętu komputerowego. 
Informatyzacja urzędu. Na pytanie dotyczące barku informacji w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Skarbnik powiedziała, że w uchwale tej są zaplanowane zadania, które wskazał 
poprzedni zarząd. Nie było ujętego zadania, o którym wspomniał radny Grudziński. 
Wieloletnia Prognoza może być aktualizowana w czasie trwania budżetu i co roku. Jeżeli 
Zarząd będzie widział taką potrzebę i konieczność, oraz będą środki finansowe, to nie ma 
przeciwwskazań do dokonania zmiany uchwały.   
Radny Jacek Jabłoński powiedział, że w dochodach budżetu Powiatu skarbnik wymieniła 
między innymi kwotę 387 tys. zł, która pochodzi z pomocy finansowej Brześcia Kuj. na 
przebudowę drogi powiatowej Osięciny – Włocławek – Wieniec. W wydatkach taka sama 
kwota jest desygnowana przez powiat na przebudowę drogi gminnej Brześć Kuj. – 
Aleksandorowo. Czy to przypadek, że są to identyczne kwoty? Radny zapytał, czy kwota ta 
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całkowicie zamyka zadanie dotyczące przebudowy drogi powiatowej Włocławek – Wieniec – 
Osięciny w obrębie Powiatu Włocławskiego?   
Skarbnik Powiatu poinformowała, że nie jest to przypadek, że kwoty są takie same. Powiat 
ma podpisane umowy na ten cel. Z budżetu Powiatu do budżetu Gminy i Miasta Brześć Kuj. 
wydatkowana będzie ta sama kwota, która wpłynie do budżetu Powiatu. Żeby wniosek 
o dofinansowanie z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych mógł uzyskać 
liczbę punktów potrzebni są partnerzy. Powiat jest partnerem, jeśli chodzi o wydatki, dla 
Miasta i Gminy Brześć Kuj. udzielając pomocy finansowej dla realizacji zadania gminnego. 
Tą samą kwotę MiG Brześć Kuj. przekaże do budżetu Powiatu. Ta kwota jest po stronie 
dochodów na realizację zadania przebudowa drogi powiatowej Włocławek – Wieniec – 
Osięciny. Następnie skarbnik odpowiedziała, że nie będzie to koniec realizacji zadania.  
Starosta Włocławski powiedział, że sprawa dotycząca przebudowy drogi powiatowej 
Włocławek – Wieniec – Osięciny była poruszana na Komisji Budżetu i Finansów. 
Konstruując porozumienie z samorządem Brześć Kuj. wyszło się założenia, że przy kościele 
oraz w Wieńcu przy  byłym szpitalu, odcinek drogi jest bardzo w złym stanie. Powiat chce 
wykonać odcinek od kościoła w kierunku Osięcin. Należy wykonać jednak dokładną analizę, 
czy tą droga nie będą się poruszały samochody, które wożą materiały do budowy autostrady. 
Jeżeli samochody będą jeździły, to nie będzie się wykonywać tego odcinka drogi. Starosta 
wystąpi wówczas do Rady, by przełożyć budowę odcinka drogi do momentu zakończenia 
prac związanych z budową autostrady.  Trzeba byłoby wskazać inne drogi powiatowe, które 
miałyby być wykonane. Jest opracowana dokumentacja na odcinek drogi w kierunku Osięcin. 
Najgorszy odcinek drogi będzie wykonany, kiedy będą zakończone prace transportowe. 
Starosta będzie chciał się spotkać z Burmistrzem Brześcia Kuj. oraz radnymi z terenu 
Brześcia Kuj. w sprawie inwestowania w przebudowę drogi powiatowej w okresie budowy 
autostrady. Zadanie będzie wykonywane nie wcześniej jak w III kwartale 2011 roku.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że skarbnik przedstawiła projekt budżetu powiatu na 
rok 2011. Z wypowiedzi wynikało, że jest to budżet odważny, ale niezrównoważony.  
Radnego jako Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju cieszy fakt, iż prawie 29% 
wydatków będzie przeznaczonych na inwestycje. W tym projekcie jest uwidoczniona 
w perspektywie droga Izbica Kuj. – Boniewo – Borzymie. Będzie to nowy szlak, jeżeli 
dojdzie do realizacji zadania. Na rok 2011 jest zaplanowane opracowanie dokumentacji 
technicznej na w/w drogę. Na spotkaniu z Marszałkiem Województwa były poruszane sprawy 
inwestycyjne. Duże szanse dofinansowania będzie miała droga przechodząca przez Boniewo 
z uwagi na to, że przez gminę nie przechodzi droga wojewódzka. Radny Jabłoński poruszył 
sprawę dofinansowania drogi w ramach NPPDL. Radny Donajczyk w poprzedniej kadencji 
Rady Powiatu był członkiem zarządu i był upoważniony do podpisywania umów. Trzy 
porozumienia partnerskie były zawarte z samorządami gmin: Boniewo, Lubraniec, Brześć 
Kuj. Gminy mają zrekompensować kwoty, które wydatkuje powiat. Nie tylko sprawy 
drogownictwa będą ujęte w planach budżetowych. Są uwzględnione też DPS – y. Radny 
zapytał o kwotę 150.000 zł na budowę oczyszczalni ścieków w DPS – ie Kurowo. Jakiego 
typu będzie to oczyszczalnia, że tyle to kosztuje? Kto taką kwotę zaproponował? 
Oczyszczalnia ma być budowana ze środków dps, a Starostwo nie będzie dokładać środków. 
Radny skierował pytanie do Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów -  w sprawie 
deficytu budżetowego w wysokości ok. 12 mln zł. Jest brana pod uwagę przebudowa drogi 
powiatowej Siutkowo – Mikanowo. Radny zapytał, co będzie w sytuacji, kiedy nie dojdzie do 
realizacji przebudowy drogi powiatowej Siutkowo – Mikanowo, to na co Przewodniczący 
Komisji planuje te środki przeznaczyć? Czy tylko na zmniejszenie deficytu? Radny skierował 
pytanie do skarbnika w sprawie przychodów, dochodów, gdzie jest zaplanowana  kwota 
63 mln zł. Czy są one możliwe do osiągnięcia?  Czy zostały zaplanowane na wyczucie?  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że niedawno radny Donajczyk siedział obok radnego na 
posiedzeniach zarządu. Wspólnie radni podejmowali decyzje, łatwe i trudne. Radny Jaskulski 
przy opracowywaniu projektu budżetu na rok 2011 uważał, że nie należy zwiększać realizacji 
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zadań, zaś radny Donajczyk uważał, że należy wprowadzać więcej zadań. Dzisiaj radni są 
w innej roli, dlatego Pan Jaskulski poprosił Pana Donajczyka o chwilę refleksji, 
odpowiedzialności i uczciwości. Radny stwierdził, że w przeciwieństwie do Pana Donajczyka 
miał symboliczny udział w tworzeniu projektu budżetu, bo nie jest fachowcem, ale jest 
człowiekiem odpowiedzialnym. Radny podnosił rękę za kwotami określonymi w projekcie 
budżetu Powiatu. Pan Donajczyk chciał jeszcze więcej „wyciągnąć” z tego budżetu. 
Członkowie poprzedniego zarządu to pamiętają.  
Skarbnik Powiatu powiedziała, że projekt budżetu na rok 2011 opracował poprzedni Zarząd 
Powiatu. Wiadomo wówczas było, że jest to budżet niezrównoważony i powiat będzie musiał 
zaciągnąć kredyt. Od tej pory zmieniło się to, że obciążenie z tytułu zaciągniętego kredytu 
będzie mniejsze. Kredyt zaciągnięto w końcu 2010 roku.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że był to projekt budżetu, który teraz jest zatwierdzany. 
Pracowały nowe komisje w nowym składzie osobowym. Radny zadał pytanie w trosce, czy 
uda się ten budżet zrealizować.  
Skarbnik Powiatu odniosła się do pytania w sprawie budowy oczyszczalnie ścieków w DPS 
Kurowo i powiedziała, że została zaplanowana kwota 150.000 zł. Czy jest to duża kwota, czy 
też mała, to należy stwierdzić, że DPS ma opracowaną dokumentację techniczną na ten cel. 
Skarbnik nie widziała tej dokumentacji. Dokumentację opracowywał fachowiec i ją podpisał.  
Skarbnikowi trudno jest dyskutować, czy to jest mała czy duża kwota. Tak jak powiedział 
radny, środki finansowe są zabezpieczone w ramach tej jednostki. Powiat nie dokłada 
dodatkowych środków. Kolejne pytanie dotyczyło zaplanowanych dochodów. Czy dochody 
są realne – nie można odpowiedzieć na 100%. Nawet ustawa o finansach publicznych 
stanowi, że ujęte w budżecie dochody czy wydatki – są tylko określone i nie koniecznie takie 
muszą być.  Zarząd i Skarbnik starali się, by jak najbardziej dochody były realne do 
osiągnięcia. Jeżeli chodzi o dotacje, to opierano się na uzyskanych wstępnych informacjach 
z Kujawsko – Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego. Jeżeli mowa o subwencjach – to 
Minister Finansów przesłał wstępne skalkulowane dla powiatów wysokości poszczególnych 
części, które zostały ujęte w projekcie ustawy budżetowej. Jakie będą wysokości po 
otrzymaniu ostatecznych wskaźników, to trudno powiedzieć. Są przypadki, że wstępne 
wskaźniki różnią się od ostatecznych. Jeżeli chodzi o podatek od osób fizycznych, to Minister 
określił wyższy udział niż został zaplanowany w projekcie budżetu powiatu. Z pełną jednak 
świadomością, analizując wykonanie z lat 2009 – 2010, wpływ z podatku został zaniżony. 
Podczas realizacji budżetu, jeżeli dochody będą wyższe można je wprowadzić do budżetu 
Powiatu. Jeżeli chodzi o udział Powiatu w CIT, to była przeprowadzona analiza wykonania 
budżetu za rok 2009 i 2010. Wpływ podatku jest różny. W roku 2009 powiat z tego tytułu 
uzyskał ponad 200.000 zł, a w roku 2010 - ok. 50.000 zł. Pozostałe dochody są wprowadzone 
na podstawie planów składane przez powiatowe jednostki organizacyjne. Jednostki realne 
podchodziły do możliwości osiągnięcia przez nie dochodów. W trakcie realizacji budżetu 
zawsze można wprowadzać zmiany. 
Radny Piotr Grudziński powiedział, że powiat ma podpisane porozumienie w sprawie 
budowy hali sportowej w Kowalu. Radny stwierdził, że nie ma tego w projekcie budżetu 
Powiatu. Czy budowa jest potrzebna? Dla mieszkańców Kowala i Baruchowa – na pewno tak. 
Porozumienie jest podpisane, został opracowany projekt budowlany. Nie ma to 
odzwierciedlenia w projekcie budżetu Powiatu. Radny odniósł się do wypowiedzi Pani 
Skarbnik w sprawie podwyżek wynagrodzeń dla pracowników Starostwa. Radny też jest 
pracownikiem samorządowym, a przez okres ok. 10 lat pracował w Starostwie Powiatowym 
i wie ile się zarabiało. Skoro wszędzie szuka się oszczędności, robi się to na wynagrodzeniach 
pracowników, to może warto zwrócić uwagę na wydawanie gazety powiatowej i może 
należałoby zmniejszyć środki na jej wydawanie. Może nie wydawać 4 egzemplarzy w roku, 
tylko dwa?  Może 35 tys. zł to nieduża kwota, ale gdyby tą kwotę przeznaczyło się na wzrost 
wynagrodzeń, to byłaby to rozsądna propozycja. Demokracja ma to do siebie, że większość 
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wygrywa, ale może warto pochylić głowę i nad tym się zastanowić. Zostały podwyższone 
diety dla radnych, a pracownicy nie mają z tego nic.  
Starosta Włocławski odpowiedział na pytanie w sprawie budowy hali sportowej w Kowalu 
i powiedział, że  pod koniec ubiegłej kadencji Burmistrz Kowal zwrócił się do Starosty. 
Zarówno Powiat, jak i gmina nie wybudują hali sportowej bez zewnętrznych środków. 
Porozumienie, które było spisane na dzień dzisiejszy jest już nieaktualne. Nie ma możliwości 
dofinansowania 85% czy 75% zadania. Opracowana dokumentacja nie jest już ważna. 
Dokumentacja jest ważna przez okres 2 lat.  Błędu nie popełniło Starostwo Powiatowe. 
Burmistrz zaproponował, by wrócić do negocjacji na początku kadencji. Porozumienie 
i umowa z Miastem Kowalem na dzień dzisiejszy staje się bezprzedmiotowa. Szkoła Rolnicza 
w Kowalu została przekazana pod Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Porozumienie 
było zawarte między Powiatem w imieniu szkoły rolniczej a Miastem Kowal. Jak najszybciej 
trzeba wyjaśnić czy hala sportowa będzie budowana, czy też nie. Jeżeli nie – to jasno trzeba 
określić, czy dokumentacja ma być przekazana bezpłatnie. Dokumentację można uaktualnić 
i można budować halę sportową.  Jednostką organizacyjną (szkołą) Powiatu w Kowalu jest 
jedynie Liceum Ogólnokształcące. Tą sprawą powinien zająć się Zarząd, Komisja Edukacji. 
Powinno dojść do spotkania z Burmistrzem Kowala. Poprzedni kierunek Zarządu i Rady był 
taki, by przekazać nieodpłatnie dokumentację do Miasta Kowala. Na dzień dzisiejszy ta 
umowa nie będzie obowiązywać, chyba że zmienią się zasady finansowania w Urzędzie 
Marszałkowskim. Na sali obecny jest były Burmistrz Izbicy Kuj. W pewnych sprawach 
należy mieć takie same podejście do tematu. Był przekazany grunt, było zapisane w budżecie, 
że będą środki na wyposażenie sali sportowej. Wszystkie samorządy powinny być traktowane 
w ten sam sposób. Muszą być równe i czytelne zasady. Zarząd na jednym z kolejnych spotkań 
zajmie się tą sprawą. Zostały wydatkowane środki publiczne na dokumentację i z tego nie ma 
nic.  Sprawę należy doprowadzić do końca i ostatecznie zamknąć. W ciągu 2-3 miesięcy 
należy sprawę ostatecznie zamknąć. W tej sprawie musi wydać decyzję Rada Powiatu. 
Gdziekolwiek składa się dokumenty, to musi być właściciel.  
W sprawie podwyżek wynagrodzeń w Starostwie Powiatowym, starosta poinformował, że po 
ostatniej kadencji wynagrodzenia dla pracowników nie są takie niskie. Średnio 
wynagrodzenia wynoszą 3.400 zł brutto.  Pracownicy jednostek organizacyjnych mają niższe 
wynagrodzenia.  Były propozycje, by wynagrodzenia pozostały na poziomie roku 2010. 
Pierwotna propozycja była taka, żeby pracownicy nie mieli podwyżek wynagrodzenia i żeby 
nie mieli nagród. Motywujące jest, jak pracownicy mają 3% nagrody. W sferze budżetowej 
pracownicy mają zamrożone wynagrodzenia. Starosta dba o pracowników. Przez poprzednie 
4 lata, pracownicy mieli podwyżki wynagrodzeń. Starosta odniósł się do problemu 
dotyczącego informatyzacji urzędu. Budynek starostwa wygląda obecnie inaczej. Zostały 
wymienione okna, budynek został pomalowany. Informatyzacja jest ważna, ale na pewno 
zdąży się do wyznaczonego przepisami terminu. W przyszłorocznym budżecie środki na ten 
cel zostaną zabezpieczone. Starosta wyraził nadzieję, że radni poprą zabezpieczenie środków 
na informatyzację i że obieg dokumentów będzie działał w systemie elektronicznym. 
Następnie starosta powiedział, że budżet może nie jest idealny. W poprzedniej kadencji 
projekt budżetu był przyjmowany przez zarząd. W skład tamtego zarządu wchodzili między 
innymi: Kazimierz Kaca, Marek Jaskulski, Jerzy Donajczyk. Obecnie są tylko kosmetyczne 
poprawki. Ten budżet może jeszcze nie raz, w ciągu roku, ulec zmianie. Dobrze byłoby gdyby 
udało się wykonać przebudowę drogi powiatowej Mikanowo – Siutkowo.   Jest pewna szansa, 
by w przetargu ująć pewien odcinek drogi. Wówczas deficyt budżetowy będzie większy, a 
Powiat powiększy swój majątek. Jeśli nie uda się, to należy zastanowić się nad innym 
rozwiązaniem. Na jednej z najbliższych sesji może trzeba byłoby podjąć decyzję nt. 
opracowania dokumentacji technicznej na przebudowę nowego odcinak drogi.  Starosta 
poprosił radę o poparcie budżetu Powiatu.  
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e) głosowanie 
 
Przewodniczący Rady  zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 1  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2011 została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2011 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2011 stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu.  
 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011- 2018 uwzględniającego 
autopoprawkę Zarządu Powiatu.  

a) przedstawienie ostatecznej wersji projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018, 
b) przedstawienie opinii komisji, 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
d) dyskusja 
e) głosowanie. 

 
a) przedstawienie ostatecznej wersji projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018, 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż w dniu 15 listopada 2010 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 (załącznik nr 
28 do niniejszego protokołu).   
W dniach 25 – 26 stycznia 2011 roku obradowały komisje, które dokonały analizy i oceny 
projektu uchwały. W dniu 4 lutego br. obradowała Komisja Budżetu i Finansów, która 
analizowała tekst jednolity projektu uchwały zawierający autopoprawkę. W dniu 7 lutego br. 
wysłałem do Państwa zawiadomienie o posiedzeniu Rady Powiatu wraz z tekstem jednolitym 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2011 – 2018 zawierający autopoprawkę.   
 
b )przedstawienie opinii komisji 
 
Przewodniczący Rady  poprosił Pana Marka Jaskulskiego Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt uchwały 
w sprawie  uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2011 – 2018 wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Marek Jaskulski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, iż 
w dniu 15 listopada 2010r. Zarząd Powiatu podjął uchwałę nr 501/10 w której przyjął projekt 
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Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011-2018 i zgodnie 
z obowiązującymi przepisami Starosta Włocławski przekazał projekt uchwały  w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011-2018 
Radzie Powiatu celem prowadzenia prac w ramach procedury nad jej uchwaleniem oraz 
Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Bydgoszczy Zespół Zamiejscowy we Włocławku celem 
wydania opinii. 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2011-2018 zawiera  dwa załączniki- pierwszy to projekt Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Włocławskiego na lata 2011-2018 zawierający prognozę długu i spłat 
zobowiązań ( Wieloletnia Prognoza Finansowa jest opracowana na okres na jaki jest 
planowana spłata długu) natomiast drugi załącznik zawiera wykaz planowanych 
przedsięwzięć na lata 2011-2014 . 
Skład Orzekający Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy pozytywnie 
zaopiniował projekt Wieloletniej prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011-
2018  – wyrażając swoją opinię w uchwale nr 281/2010 z dnia 14 grudnia 2010 roku. 
Skład Orzekający RIO po dokonaniu analizy i oceny przedłożonych materiałów składających 
się na projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2011-2018 - stwierdził między innymi, że zawiera wszystkie elementy 
wymagane art.226 obowiązującej ustawy o finansach publicznych oraz że występuje 
zgodność kwot ujętych w projekcie uchwały budżetowej w zakresie dochodów, wydatków, 
wyniku budżetu, przychodów i rozchodów. 
Skład Orzekający zwrócił również uwagę na realistyczność Wieloletniej Prognozy 
Finansowej w ujęciu formalnym i realistyczność źródeł finansowania deficytu. 
W dniu 25 stycznia 2011 roku –projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2011-2018 był przedmiotem obrad: 
- Komisji Edukacji, Kultury i Sportu, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały -przy 4 
głosach „za”, 0 głosach „ wstrzymujących się” i zero głosach„ przeciw”, 
-Komisji Infrastruktury i Rozwoju- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały przy 5 
głosach „za”, 0 głosach „ wstrzymujących się” i 0 głosach „ przeciw”. 
-Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych- Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały- 
wyniki głosowania: 6 głosów “za”, zero głosów „ przeciw” i 0 głosów „ wstrzymujących się”. 
W dniu 26 stycznia 2011 roku –projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 -2018 był przedmiotem obrad: 
- Komisji Środowiska, która pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – przy 5 głosach „za”, 
0 głosach „ wstrzymujących się” i 0 głosach „ przeciw  
-Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego- Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały -wyniki głosowania: 5 głosów “za”, zero głosów „ przeciw” i 0 
głosów „ wstrzymujących się”, 
-Komisja Budżetu i Finansów, która dokonała kompleksowej oceny projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2011-2018 w świetle opinii przedstawionych przez stałe komisje Rady Powiatu- Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011-2018- w głosowaniu udział wzięło 
 6 członków Komisji-  członkowi Komisji głosowali “za”. 
W dniu 28 stycznia 2011r. Zarząd Powiatu przyjął autopoprawkę tekst jednolity projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego 
na lata 2011-2018 i skierował ją do Przewodniczącego Rady Powiatu. 
W dniu 4 lutego 2011 roku Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała 
autopoprawkę tekst jednolity projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011-2018– w głosowaniu wzięło udział 
6 Członków Komisji -wszyscy członkowie Komisji głosowali za przyjęciem autopoprawki 
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tekstu jednolitego projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2011-2018. 
Przewodniczący Komisji wniósł o podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011-2018 w przedstawionej przez 
Zarząd Powiatu wersji. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Kubiak - Skarbnika Powiatu o przedstawienie, 
ostatecznej wersji projektu uchwały.  
Pani Barbara Kubiak - Skarbnik Powiatu poinformował, iż w dniu 15 listopada 2010 r. 
Zarząd Powiatu podjął uchwałę nr 501/10 w której przyjął projekt Wieloletniej prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011-2018 i zgodnie z obowiązującymi 
przepisami Starosta Włocławski przekazał projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011-2018 Radzie Powiatu celem prowadzenia 
prac w ramach procedury nad jej uchwaleniem oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej 
w Bydgoszczy Zespół Zamiejscowy we Włocławku celem wydania opinii. 
Wieloletnia Prognoza Finansowa została opracowana na lata 2011-2018, tj. na okres na jaki 
planuje się zaciągnąć zobowiązania w części prognozy długu i spłat zobowiązań (w 2011r. 
planuje się zaciągnąć długoterminowy kredyt bankowy, w kwocie 11.532.722 zł, którego 
spłatę planuje się na lata 2012-2018). 
Plan dochodów i wydatków na 2011 rok został przyjęty w wysokościach określonych 
w projekcie uchwały budżetowej natomiast plan dochodów i wydatków na kolejne lata został 
przyjęty w oparciu o realne wskaźniki. 
Prognoza kwoty długu i spłat zobowiązań został opracowana na lata 2011-2018 i obejmuje 
spłaty kredytów zaciągniętych w latach 2009 i 2010 w łącznej kwocie 3.340.728 zł oraz 
planowanego do zaciągnięcia kredytu w 2011 roku w kwocie 11.532.722 zł- planuje się, że na 
koniec 2011 roku kwota długu wynosić będzie 14.174.327 zł, a na jego obsługę w latach 
2012-2018 planuje się przeznaczyć kwotę 2.525.054.45 zł. 
Załącznik nr 2 do projektu uchwały zawiera Wykaz Przedsięwzięć do Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na lata 2011-2014. 
W wykazie tym znalazły się projekty dofinansowywane środkami z budżetu Unii Europejskiej 
oraz planowane do realizacji zadania inwestycyjne- na rok 2011 – te, które zostały wykazane 
w załączniku do projektu uchwały budżetowej na 2011 rok natomiast na pozostałe lata tylko 
te, których parametry można było określić. 
Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
lata 2011-2018 został pozytywnie zaopiniowany przez Skład Orzekający Nr 10 Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy. Zyskał też pozytywną opinię wszystkich stałych Komisji 
Rady Powiatu. Skarbnik Powiatu wniosła o jego uchwalenie. 
 
c) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
 
Przewodniczący Rady  poinformował, iż w materiałach na sesję radni otrzymali również 
uchwałę nr 281/2010 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 14 grudnia 2010 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
2011 rok.  
Przewodniczący odczytał treść uchwały: 

Uchwala  Nr 281/2010 
Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 

14.12.2010 r. 
w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2011 rok. 
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Skład Orzekający Nr 10 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
w osobach: 
Przewodniczący  - Jan Sieklucki  
Członkowie: Halina Strzelecka i Elżbieta Osińska 
działając na podstawie art.19 ust. 2 w związku z art. 13 pkt 3 ustawy z dnia 7 października 
1992 r. o regionalnych izbach obrachunkowych (tekst jednolity Dz.U. z 2001 r. Nr 55, poz. 
577 z późn. zm.) oraz art. 230 ust. 2 pkt l ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r., o finansach 
publicznych (Dz. U. Nr 157, poz. 1240 z późn. zm.), a także zarządzenia Nr 1/2009 Prezesa 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 14 stycznia 2009 roku w sprawie 
wyznaczenia składów orzekających i zakresu ich działania, po analizie projektu uchwały 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2011 rok uchwalił, 
co następuje : 

§ l 
Zaopiniować pozytywnie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu na 2011 rok. 

§2 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega publikacji przez Starostę Powiatu 
Włocławskiego w Biuletynie Informacji Publicznej. 
Do uchwały dołączone jest uzasadnienie, które radni otrzymali w materiałach na sesję.  
Uchwała wraz z uzasadnieniem została podpisana przez Przewodniczącego Składu 
Orzekającego Członka Kolegium Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy mgr Jan Sieklucki.   
 
Uchwała nr 281/2010 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 14 grudnia 2010 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym 
projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 
2011 rok stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 
d) dyskusja 
 
Przewodniczący Rady  otworzył dyskusję nad projektem w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018.  
Radni nie wnieśli uwag.  
 
e) głosowanie 
 
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką i 
przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciwko – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 została 
podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 stanowi załącznik nr 30 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2011 – 2018 
stanowi załącznik nr 31  do niniejszego protokołu.  
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17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty 

Włocławskiego z działalności Wspólnej Komisji bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta 
Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Starosta Włocławski na podstawie art. 38 b ust. 3 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym przedłożył Radzie Powiatu 
sprawozdanie z działalności Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta 
Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego. Sprawozdanie dotyczy roku 2010. 
Komisja za okres sprawozdawczy odbyła dwa posiedzenia.  
Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego – Anna 
Kozłowska powiedziała, że w dniu 26 stycznia 2011 roku Komisja Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego odbyła swoje posiedzenie podczas, którego dokonała 
analizy sprawozdania Starosty Włocławskiego z działalności Wspólnej Komisji 
bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu 
Włocławskiego. Następnie Komisja jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie przyjęcia w/w sprawozdania 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w dzisiejszych obradach uczestniczy Pan Kazimierz 
Kaca Starosta Włocławski, który jeżeli radni będą mieli  pytania, udzieli na nie odpowiedzi.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że analizował sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach Powiatu 
i Powiatu Włocławskiego. Radny zauważył, iż Komisja odbyła tylko 2 posiedzenia. Radny 
poprosił o informację na temat przestępczości internetowej, jakie osiągnięcia mają  organy 
ścigania w tego typu przestępczości, czy jest to masowe zjawisko, czy dopiero początkujące? 
Czy policja wie, jak z tym procederem się uporać? 
Przewodnicząca Komisji odpowiedziała, że odpowiedź zostanie udzielona na piśmie, 
ponieważ Przewodnicząca nie jest przygotowana na udzielenie tej odpowiedzi.  
Radny Jerzy Donajczyk przyjął propozycję Przewodniczącej Komisji. Następnie 
poinformował, iż uczestniczył we wspólnym posiedzeniu  Rady Gminy Choceń i Boniewo, 
gdzie było oceniane bezpieczeństwo na terenie posterunku policji w Choceniu, który swym 
zasięgiem obejmuje 2 gminy. Starosta wspomniał, że jest przewidziana reorganizacja 
posterunku policji w miejscowości Fabianki. Na tym posiedzeniu było obecny Zastępca 
Komendanta Wojewódzkiego Policji, który poinformował, ze nie prowadzono żadnych 
rozmów na temat likwidacji posterunków.  
Radny Andrzej Spychalski powiedział, że na sali nie tylko radny jest obecny jako członek 
poprzedniej Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Wspólna Komisja 
Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu 
Włocławskiego działała zgodnie z ustalonym programem działania. Informacja została 
przedstawiana przez Miejskiego Komendanta Policji, Państwowego Inspektora Sanitarnego 
oraz Powiatowego Lekarza Weterynarii. Informacje były przedstawiane w sposób 
wyczerpujący i przedstawiający rzeczywistość. Miejski Komendant Policji we Włocławku  
przedstawiał radnym prezentacje na temat działania policji na terenie miasta Włocławka 
i Powiatu Włocławskiego. Był poruszany temat likwidacji posterunków policji, jak i również 
temat  przestępczości internetowej. Prawdą jest, że ta przestępczość wraz ze wzrostem 
dostępności internetu zaczyna się zwiększać. Nowa komisja przestawi to służbą policji, aby 
wnikliwie zająć się tym tematem, ponieważ nie było to w programie działania Wspólnej 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  dla Miasta Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu 
Włocławskiego. Podczas następnej wizyty Miejskiego Komendanta Policji zostaną 
przedstawione  problemy nurtujące radnych Rady Powiatu we Włocławku.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi do projektu uchwały? 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury 
głosowania o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały w miejscu brzmienia przepisu 
o wejściu uchwały, daty 21 lutego 2011 roku.  
Następnie Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
Za - 20 
Przeciw -0 
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania 
Starosty Włocławskiego z działalności Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla 
Miasta Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie przyjęcia sprawozdania Starosty 
Włocławskiego z działalności Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta 
Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 32 do 
niniejszego protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie przyjęcia 
sprawozdania Starosty Włocławskiego z działalności Wspólnej Komisji bezpieczeństwa 
i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego stanowi 
załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad IIII Sesji Rady Powiatu 
Wiceprzewodniczącemu Rady – Zygmuntowi Wierzowieckiemu.  
 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania radnych do składu Wspólnej 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta Włocławek na prawach 
Powiatu i Powiatu Włocławskiego.  

 
Wiceprzewodniczący Rady – Zygmunt Wierzowiecki powiedział że  w dniu 5 stycznia 
2002 r. zawarte zostało porozumienie pomiędzy Prezydentem Miasta Włocławek  a Starostą 
Włocławskim w sprawie utworzenia oraz ustalenia zasad działania wspólnej komisji 
bezpieczeństwa i porządku dla Miasta Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu 
Włocławskiego. Okres kadencji komisji trwa 3 lata i mija z dniem 27 czerwca 2011 roku. 
Członkostwo w komisji radnego delegowanego przez radę powiatu ustaje zawsze 
z wygaśnięciem mandatu. Zachodzi, zatem potrzeba uzupełnienia składu osobowego do prac 
Wspólnej Komisji o dwóch radnych delegowanych przez radę powiatu.  
Zgodnie z paragrafem 1 projektu uchwały deleguje się do pracy w składzie Wspólnej Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu 
Włocławskiego dwóch radnych.  
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad 
projektem uchwały.  
Przewodnicząca Komisji   Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego – 
Anna Kozłowska powiedziała, że w dniu 26 stycznia 2011 roku Komisja Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego odbyła swoje posiedzenie, podczas którego 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie delegowania radnych do 
składu Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta Włocławek na 
prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego.  
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Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że w obradach uczestniczy Pan Marek Golasiński 
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Organów Powiatu, który jeżeli radni będą mieli 
pytania, udzieli na nie odpowiedzi.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Nie było 
żadnych uwag.  
Wiceprzewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów do Wspólnej Komisji. 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, iż głosowanie jest jawne i odbywa się zwykłą 
większością głosów.  
Radny Marek Jaskulski zgłosił kandydaturę Pana Romana Gołębiewskiego oraz Pana 
Andrzeja Spychalskiego. 
Wiceprzewodniczący Rady  zapytał Pana Romana Gołębiewskiego– czy wyraża zgodę?  
Radny Roman Gołębiewski wyraził zgodę.  
Wiceprzewodniczący Rady  zapytał Pana Andrzeja Spychalskiego– czy wyraża zgodę?  
Radny Andrzej Spychalski wyraził zgodę.  
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że zostało zgłoszonych dwóch kandydatów na dwa 
miejsca.  
W związku z tym Wiceprzewodniczący Rady wniósł  o zamknięcie listy kandydatów.   
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zamknięciem listy kandydatów 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za -20 
Przeciw -0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku lista kandydatów została 
zamknięta. Zostało zgłoszonych dwóch kandydatów do Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku dla Miasta Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego.  
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał,  kto jest za tym, aby Pan Roman Gołębiewski był 
delegatem do Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek na 
prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
za-20 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Andrzej Spychalski 
był delegatem do Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Włocławek  na 
prawach powiatu  i Powiatu Włocławskiego i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
za-19 
przeciw-0 
wstrzymało się-1 
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
delegatami radnych do składu Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta 
Włocławek na prawach powiatu i Powiatu Włocławskiego zostali wybrani następujący radni: 
Pan Roman Gołębiewski i Andrzej Spychalski.  
 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść paragrafu 1 projektu uchwały: 
„§ 1. Deleguje się do składu Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta 
Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego radnych w osobach: 
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1) Pana Romana Gołębiewskiego 
2) Pana Andrzeja Spychalskiego.” 

 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy do projektu uchwały mają uwagi? Wobec 
braku uwag Wiceprzewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury głosowania 
o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały, 
daty 21 lutego 2011 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych,  kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
za-20 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie delegowania 
radnych do składu Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta 
Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie delegowania radnych do składu 
Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta Włocławek na 
prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 34  do niniejszego 
protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie delegowania 
radnych do składu Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego dla Miasta 
Włocławek na prawach Powiatu i Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 35 do 
niniejszego protokołu. 
 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania delegata do Zgromadzenia 
Ogólnego Związku Powiatów Polskich.  

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że Powiat Włocławski na mocy uchwały 
nr VI/38/99 Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 stycznia 1999 roku przystąpił do 
Związku Powiatów Polskich. Niniejszą uchwałą desygnuje się Pana Zbigniewa 
Lewandowskiego Wicestrostę na delegata Powiatu Włocławskiego do Zgromadzenia 
Ogólnego Związku Powiatów Polskich. 
Wiceprzewodniczący Rady poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Przewodnicząca Komisji   Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego – 
Anna Kozłowska powiedziała, że Komisja podczas posiedzenia, które miało miejsce w dniu 
26 stycznia 2011 roku bez dyskusji, jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie desygnowania delegata do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich.  
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że na dzisiejsze obrady zaproszony został Pan 
Władysław Borkowski Naczelnik Wydziału Organizacyjno - Prawnego i Kadr, który jeżeli 
radni będą mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi do projektu uchwały? 
Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury 
głosowania o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały, daty 21 lutego 2011 roku.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych,  kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania: 
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Wyniki głosowania: 
za-20 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie desygnowania 
delegata do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie desygnowania delegata do 
Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich stanowi załącznik nr 36 do niniejszego 
protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie desygnowania 
delegata do Zgromadzenia Ogólnego Związku Powiatów Polskich stanowi załącznik nr 37 do 
niniejszego protokołu. 
 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie cofnięcia rekomendacji do Powiatowej Rady 
Zatrudnienia. 

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że radni Wspólnoty Samorządowej złożyli wniosek 
w sprawie odwołania Pana Marka Osińskiego z funkcji członka Powiatowej Rady 
Zatrudniania we Włocławku w związku z niestawieniem się na posiedzenia Rady 
Zatrudniania. Projekt uchwały był opiniowany przez Zarząd Powiatu. Zarząd pozytywnie 
zaopiniował projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi do projektu uchwały? 
Wobec braku uwag Wiceprzewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury 
głosowania o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały w miejscu brzmienia przepisu 
o wejściu uchwały, daty -  21 lutego 2011 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych,  kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
za-20 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie cofnięcia 
rekomendacji do Powiatowej Rady Zatrudnienia we Włocławku została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie 
cofnięcia rekomendacji do Powiatowej Rady Zatrudnienia we Włocławku stanowi załącznik 
nr 38  do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie cofnięcia 
rekomendacji do Powiatowej Rady Zatrudnienia we Włocławku  stanowi załącznik nr 39 do 
niniejszego protokołu.  
 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rekomendacji do Powiatowej Rady 
Zatrudnienia. 

 
Wiceprzewodniczący Rady powiedział, że radni Wspólnoty Samorządowej złożyli wniosek 
w sprawie rekomendowania na wolne miejsce w Powiatowej Radzie Zatrudnienia we 
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Włocławku, Pana Marka Jaskulskiego. Pan Marek Jaskulski jest radnym Rady Powiatu we 
Włocławku drugą kadencję. Będąc w poprzedniej kadencji członkiem Zarządu Powiatu, ma 
bardzo dobre rozeznanie w działalności zarówno Powiatowego Urzędu Pracy, jak 
i Powiatowej Rady Zatrudnienia. Projekt uchwały był opiniowany przez Zarząd Powiatu. 
Zarząd pozytywnie zaopiniował projekt uchwały.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi do projektu uchwały? 
Radny Jerzy Donajczyk poprosił pana Jaskulskiego o autoprezentację swojej kandydatury. 
Radny Marek Jaskulski powiedział, że Pan Radny Jerzy Donajczyk jest kolegą radnego 
z poprzedniego Zarządu Powiatu, wiele się nauczył od radnego Donajczyka i liczy na jego 
wsparcie i dobre rady.  Radny przez bardzo pozytywny stosunek do PUP i jego agend 
zdecydował sie być członkiem Powiatowej Rady zatrudnienia i przyrzekł, jeśli będzie dane 
uzyskać poparcie, że będzie reprezentować  radnych i korzystać z uwag i krytyki Pana 
Donajczyka. Postawa kolegi doprowadziła do tego, że radny zdecydował się na zostanie 
członkiem Rady Zatrudnienia.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że właśnie o to chodziło, żeby kandydat się 
zaprezentował. Radny uważa Pana Marka Jaskulskiego za dobrego kandydata. Radny jest 
zdecydowany głosować za radnym Jaskulskim.  
Wobec braku dalszych uwag Wiceprzewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem 
procedury głosowania o uzupełnienie paragrafu 2 projektu uchwały w miejscu brzmienia 
przepisu o wejściu uchwały, daty -  21 lutego 2011 roku. 
Wiceprzewodniczący Rady zapytał radnych,  kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
Za -20 
Przeciw -0 
Wstrzymało się-1 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie cofnięcia 
rekomendacji do Powiatowej Rady Zatrudnienia we Włocławku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie cofnięcia rekomendacji do 
Powiatowej Rady Zatrudnienia we Włocławku stanowi załącznik nr 40 do niniejszego 
protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie cofnięcia 
rekomendacji do Powiatowej Rady Zatrudnienia we Włocławku stanowi załącznik nr 41 do 
niniejszego protokołu.  
Wiceprzewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Przewodniczącemu 
Rady Stanisławowi Budzyńskiemu. 
 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania za 2010 rok 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Włocławski, z uwzględnieniem 
kwoty różnicy, o której mowa w art. 30a ust. 2 Karty Nauczyciela.   

 
Przewodniczący Rady Powiatu-Stanisław Budzyński powiedział, że  znowelizowana Karta 
Nauczyciela obliguje organy prowadzące szkoły do wypłaty dodatku uzupełniającego 
nauczycielom, w przypadku nieosiągnięcia przez powiat, średniego wynagrodzenia 
nauczycieli w poszczególnych grupach awansu zawodowego zagwarantowanego przepisami.  
Zarząd Powiatu sporządza sprawozdanie za 2010 rok z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez Powiat Włocławski, z uwzględnieniem kwoty różnicy i przedkłada Radzie Powiatu. 

Kwota różnicy wynosiła: 
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nauczyciel stażysta- ( -24 386,13 złotych)  
nauczyciel kontraktowy – ( - 13491,11 złotych ) 
nauczyciel mianowany- (- 14583,36 ZŁ) 
nauczyciel dyplomowany - (-17 914,12 zł) 

Dyrektorzy szkół i placówek w terminie do 31 stycznia 2011 roku, wypłacili dodatek 
uzupełniający za 2010 rok, nauczycielom we wszystkich  grupach awansu zawodowego. 
Sprawozdanie za 2010 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach  prowadzonych przez Powiat Włocławski,  
z uwzględnieniem kwoty różnicy, w terminie do 17 lutego bieżącego roku przekazuje się 
także  Regionalnej Izbie Obrachunkowej, w wersji papierowej oraz dyrektorom szkół 
i placówek oraz związkom zawodowym w wersji papierowej. 
Przewodniczący Rady poprosił o poprawienie w uzasadnieniu roku sporządzenia 
sprawozdania. W drugim akapicie poprosił poprawić datę z 2009 roku na 2010 rok.  
Przewodniczący Rady odczytał poprawną treść akapitu: 
„Na podstawie art. 30a Karty Nauczyciela, zarząd powiatu sporządza sprawozdanie za 2010 
rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Włocławski, z uwzględnieniem kwoty 
różnicy, o której mowa w art. 30 a ust. 2 Karty Nauczyciela i przedkłada Radzie Powiatu”.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka Przewodniczącego Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu powiedział, że 
na posiedzeniu Komisji  Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku, które 
odbyło się w dniu 17 lutego 2011 roku był analizowany projekt uchwały w sprawie  przyjęcia 
sprawozdania za 2010 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Włocławski,  
z uwzględnieniem kwoty różnicy, o której mowa w art. 30a ust. 2 Karty Nauczyciela. 
Sprawozdanie przedstawił Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych – Piotr Jacek 
Zbonikowski. Następnie Komisja jednogłośnie, 6 głosami “za”, 0 przeciw i 0 wstrzymujących 
pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady powiedział, że na dzisiejsze obrady zaprosił Pana Piotra 
Zbonikowskiego Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych, który jeżeli radni będą 
mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi do projektu uchwały? 
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poprosił przed rozpoczęciem procedury 
głosowania, proszę o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały jest mowa o wejściu w życie 
uchwały – daty 21 lutego 2011 roku.  
Następnie Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
za-18 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie przyjęcia sprawozdania 
za 2010 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Włocławski, z uwzględnieniem 
kwoty różnicy, o której mowa w art. 30a ust. 2 Karty Nauczyciela została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie przyjęcia sprawozdania za 2010 
rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Włocławski, z uwzględnieniem kwoty 
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różnicy, o której mowa w art. 30a ust. 2 Karty Nauczyciela stanowi załącznik nr 42 do 
niniejszego protokołu. 
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie przyjęcia 
sprawozdania za 2010 rok z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Włocławski, 
z uwzględnieniem kwoty różnicy, o której mowa w art. 30a ust. 2 Karty Nauczyciela stanowi 
załącznik nr 43 do niniejszego protokołu.  
 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi Pani Anny Majchrowicz na 
działalność Starosty Włocławskiego w sprawie udzielenia informacji i doręczenia 
odpisu decyzji o pozwoleniu na budowę elektrowni wiatrowej w miejscowości Rzadka 
Wola.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że w dniu 11 stycznia 2011 roku Wojewoda Kujawsko – 
Pomorski przekazał zgodnie z art. 223 i 229 pkt 4 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 roku 
Kodeks Postępowania Administracyjnego, skargę Pani Anny Majchrowicz. W dniu 12 
stycznia br. przekazał Staroście Włocławskiemu pismo w celu sporządzenia szczegółowej 
informacji w tej sprawie. Pani Anna Majchrowicz w skardze swojej podnosi sprawę sposobu 
załatwienia jej skargi na działalność Starosty Włocławskiego w sprawie udzielenia informacji 
i doręczenia odpisów decyzji o pozwoleniu na budowę elektrowni wiatrowej w Rzadkiej 
Woli, gm. Brześć Kujawski. Do projektu uchwały dołączone jest uzasadnienie faktyczne 
i prawne stanowiska Rady Powiatu we Włocławku.  
W materiałach na sesję radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem faktycznym 
i prawnym, na którym naniesiona jest poprawka mecenasa – wykreślony paragraf 21 statutu 
Powiatu Włocławskiego. Również w projekcie wpisana jest data podjęcia uchwały – 26 
stycznia 2011 roku, taka sama też data jest wpisana w załączniku do projektu uchwały.  
W związku z tymi poprawkami, otrzymaliście Państwo prawidłową wersję projektu uchwały, 
w części, w której następują zmiany.  
Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Przewodnicząca Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego – Anna 
Kozłowska powiedziała, że w dniu 26 stycznia 2011 roku Komisja Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego odbyła swoje posiedzenie podczas, którego Komisja 
zapoznała się ze skargą na działalność Starosty Włocławskiego w sprawie udzielenia 
informacji i doręczenia odpisu decyzji o pozwoleniu na budowę elektrowni wiatrowej 
w miejscowości Rzadka Wola. Informacja została udzielona przez Naczelnika Wydziału 
Geodezji, Nieruchomości, Architektury i Budownictwa Panią Urszulą Runowską oraz Panią 
Elżbietę Szymkowską -  Podinspektora ds. Administracji Architektoniczno-Budowlanej. 
Następnie Komisja przy 4 głosach “za”, 2 wstrzymujących i 0 przeciwnych pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie skargi Pani Anny Majchrowicz na działalność 
Starosty Włocławskiego w sprawie udzielenia informacji i doręczenia odpisu decyzji 
o pozwoleniu na budowę elektrowni wiatrowej w miejscowości Rzadka Wola.  
Przewodniczący Rady powiedział, że na dzisiejsze obrady zaprosił Panią Urszulę Runowską 
Naczelnika Wydziału Geodezji, Nieruchomości, Architektury i Budownictwa, która jeżeli 
radni będą mieli pytania, udzieli na nie odpowiedzi.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi do projektu uchwały? 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że radni otrzymali uzasadnienie do projektu uchwały 
w sprawie rozpatrzenia skargi pani Anny Majchrowicz, jest ono bardzo dokładne, poparte 
konkretnymi datami. Radny poprosił o krótką informację na ten temat, skąd wywodzi się 



 37 

uporczywość skarżącej. Radny nie wie czy ta Pani tam nie zamieszkuje, że nie wie że taki 
wiatrak został postawiony, ponieważ jest on widoczny z dużej odległości.  
Pani Urszula Runowska – Naczelnik Wydziału Geodezji, Nieruchomości, Architektury 
i Budownictwa powiedział, że Pani Anna Majchrowicz zwróciła się do o wydanie odpisów 
decyzji, postanowień w sprawie wydania pozwolenia na budowę i elektrowni wiatrowej 
w trybie przepisów prawnych przysługujących stronom. Jeśli takie informacje zostały by 
udzielone przez Wydział Geodezji, Nieruchomości, Architektury i Budownictwa to przyznano 
by Pani Majchrowicz rację, że powinna być ona traktowana jako strona w tej sprawie. Wtedy 
całe postępowanie mogłoby zostać uznane za niezgodne. Dlaczego nie uznano jej za stronę? 
Elektrownia była budowana i w toku całego postępowania przyjęto zasadę 200 m odległości 
od inwestycji w związku z tym właściciele  wszystkich nieruchomości położonych w tym 
promieniu otrzymali powiadomienie, że postępowanie w sprawie wydania pozwolenia na 
budowę jest toczone i byli informowani zgodnie z KPA. Pan Anna Majchrowicz posiada na 
tym terenie działkę rolną, niezabudowaną o wydłużonym kształcie i ten 200 m promień, który 
przyjęto nie obejmował terenu tej działki.  Pracownicy prowadzący postępowanie ustalając 
200-u m promień oparli się nie na przepisach prawa ale na stronach Ministerstwa 
Infrastruktury była opinia, że wpływ oddziaływania wynosi 200m. Do tej pory takie 
uwarunkowania nie zostały opublikowane. Pani Majchrowicz przesyła kolejne pisma, w tej 
chwili toczy się postępowanie odwoławcze przed Wojewodą Kujawsko-Pomorskim i należy 
czekać na rozstrzygnięcie. Naczelnik zaznaczył, że jeśli Pani Majchrowicz zwróciła by się 
o udostępnienie odpisu, nie na podstawie przepisów przysługującym stronom, tylko np. na 
podstawie ustawy o dostępie do informacji publicznej to taka informacja została by 
udostępniona.   
Więcej głosów nie było.   
Następnie Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
Za -14 
Przeciw -0 
Wstrzymało się-6 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie skargi Pani Anny 
Majchrowicz na działalność Starosty Włocławskiego w sprawie udzielenia informacji 
i doręczenia odpisu decyzji o pozwoleniu na budowę elektrowni wiatrowej w miejscowości 
Rzadka Wola została podjęta. 
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie skargi Pani Anny Majchrowicz na 
działalność Starosty Włocławskiego w sprawie udzielenia informacji i doręczenia odpisu 
decyzji o pozwoleniu na budowę elektrowni wiatrowej w miejscowości Rzadka Wola stanowi 
załącznik nr 44 do niniejszego protokołu.  
 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie skargi Pani 
Anny Majchrowicz na działalność Starosty Włocławskiego w sprawie udzielenia informacji 
i doręczenia odpisu decyzji o pozwoleniu na budowę elektrowni wiatrowej w miejscowości 
Rzadka Wola stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu.  
 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego 
Starostwa Powiatowego we Włocławku wraz z autopoprawką.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że  przedkładany projekt uchwały zawiera nową wersję 
Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Włocławku, który po jego 
uchwaleniu ma zastąpić Regulamin uchwalony w dniu 23 marca 2007 roku. Projekt ten, 
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z jednej strony, tworzy nową strukturę organizacyjną urzędu, z drugiej, wprowadza wiele 
zmian porządkujących tryb i sposób wypełniania pomocniczej funkcji starostwa wobec 
organów powiatu w realizacji przez nie swoich zadań. Uwzględnia też wiele uwag 
zgłaszanych w trakcie dyskusji przy uchwalaniu dotychczas obowiązującego regulaminu, a 
także podnoszonych przez organ nadzoru podczas badania jego zgodności z obowiązującym 
wówczas prawem. 
Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Panią Annę Kozłowską Przewodniczącą Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały.  
Przewodnicząca Komisji   Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego – 
Anna Kozłowska powiedziała, że w dniu 9 lutego 2011 roku odbyło się posiedzenie Komisji  
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego podczas, którego komisja dokonała 
analizy  projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 
Powiatowego we Włocławku i podjęła następujące wnioski: 
1.  Wnioski dotyczące Regulaminu organizacyjnego: 
1) w § 12 ust. 6 wyrazy: „komórki organizacyjnej do spraw pracowniczych", zastąpić 
wyrazami: „wydziału, o którym mowa w § 13 ust. l pkt 7" oraz zmienić jego redakcję; 
Nowe brzmienie ust. 6: 
„ 6. Regulamin, o którym mowa w punkcie poprzedzającym sporządzany jest w dwóch 
egzemplarzach, z których jeden pozostaje w wydziale, drugi przekazywany jest do wydziału,                  
o którym mowa w § 13 ust. l pkt 1. " 
2) w §22 ust. 1: 
a) w pkt 39 skreślić wyrazy „i nadzorowanie" oraz “poprzez koordynowanie";  
Nowe brzmienie pkt 39: 
39) monitorowanie prac związanych z organizowaniem zadań w zakresie budowy i remontu 
dróg powiatowych głównie prac związanych z przygotowywaniem przez PZD przetargów na 
opracowanie dokumentacji technicznych i wyłonienie wykonawców oraz zawieraniem umów                 
z wyłonionymi wykonawcami"; 
b) w pkt 41 wyraz „koordynowanie" zastąpić wyrazami „monitorowanie" . 
Nowe brzmienie pkt 41: 
41) monitorowanie prac związanych z regulowaniem przez zarząd dróg spraw majątkowych 
nieruchomości gruntowych zajętych pod drogi Powiatowe "; 
c) w pkt 42 wyraz „koordynowanie " zastąpić wyrazami ,monitorowanie ", 
Nowe brzmienie pkt 42: 
42) monitorowanie prac związanych z prowadzeniem spraw dotyczących wykupu 
nieruchomości gruntowych pod potrzeby dróg powiatowych "; 
2.  Wniosek dotyczący projektu uchwały: 
- w § 3 zaproponować datę wejścia w życie uchwały na dzień 25 lutego 2011 roku. 
Wyniki głosowania zaproponowanych zmian: 5 “za”, 0 przeciw i 0 wstrzymujących. 
Następnie Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego wraz z przegłosowanymi 
zmianami.  
Przewodniczący Rady Powiatu poinformował radnych, iż w dzisiejszych obradach 
uczestniczy Pan Andrzej Wróblewski Radca Prawny, który jeżeli radni będą mieli pytania, 
udzieli na nie odpowiedzi. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają uwagi do projektu uchwały? 
Radna Jadwiga Błaszkiewicz zapytała jakimi przesłankami kierowano się pracując nad 
projektem regulaminu organizacyjnego i jak te prace przebiegały? 
Starosta Włocławski odpowiedział, że radni mają przed sobą schemat organizacyjny 
Starostwa Powiatowego we Włocławku. Schemat nanosi pewne zmiany. Kierowano się tym, 
aby schemat i regulamin organizacyjny Starostwa Powiatowego przyczynił się do poprawy 
jakości urzędu. Wydzielono kilka samodzielnych stanowisk po konsultacji z Radcą Prawnym. 
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Współpracownikami i Panem Lechem Chymkowskim - Pełnomocnikiem ds. Ochrony 
Informacji Niejawnych. Dlatego też wydzielono takie stanowiska jak Radca Prawny, Audytor 
Wewnętrzny, Powiatowy Rzecznik Konsumentów, Wydzielone Stanowisko ds. 
Pracowniczych. Te stanowiska będą bezpośrednio podległe Staroście. Rozdzielono Wydział 
Geodezji, Nieruchomości, Architektury i Budownictwa. We wcześniejszym regulaminie takie 
rozdzielenie zdawało egzamin.  Wydział Komunikacji i Dróg został wzmocniony o nadzór 
nad PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach. To są główne przesłanki, pozostałe wydziały 
jak funkcjonowały tak funkcjonują i Starosta ma nadzieje, że będą funkcjonować dobrze. Ten 
regulamin ma służyć efektywniejszej pracy Urzędu Starostwa Powiatowego we Włocławku. 
Starosta uważa, że wybrano pozytywne kierunki i efektywność pracowników Starostwa 
Powiatowego się powiększy. Szczególnie poprzez połączenie Wydziału Środowiska 
z Wydziałem Budownictwa. Regulamin przysłuży się do lepszej obsługi interesantów 
i jednocześnie do większej efektywności działania. Jeżeli radni będą mieli pytania to na Sesji 
obecne są osoby, które w tym zakresie angażowały się w szczegółowe opracowanie 
dokumentów. Nad dokumentem pracowało kilka osób i starano się wypracować odpowiedni 
dokument. Starosta ma nadzieje, że będzie lepsze funkcjonowanie urzędu.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz skierowała pytanie do Starosty Włocławskiego, z perspektywy 
4 lat – ubiegłej kadencji-jak pracowało się na podstawie poprzedniego regulaminu jeszcze 
dziś obowiązującego, który był uważany za radnych opozycyjnych za niezgodny z prawem? 
Jak wtedy się pracowało? Jak teraz ocenia się regulamin organizacyjny uchwalony przed 
4 laty? 
Starosta Włocławski powiedział, że wszystko ma plusy i minusy, gdyby było wszystko 
idealne to regulamin nie został by zmieniany. Zmiany nie dotyczą tylko nazewnictwa 
wydziałów ale także utworzono wydzielone stanowiska. Oprócz stanowisk, które zostały 
wymienione powyżej, była propozycja wydzielenia jeszcze jednego stanowiska, ale osoby, 
które brały w tym udział przekonały Starostę i członków Zarządu Powiatu, że lepiej by było 
żeby nie wydzielać tego stanowiska. Należy wyciągać wnioski, poprawiać i iść do przodu 
żeby było lepiej.  
Radny Piotr Grudziński powiedział, że przeszedł nie jedną zmianę w tym urzędzie i czytał 
nie jeden regulamin. Przygotowując się do dzisiejszego posiedzenia Rady Powiatu sięgnął do 
materiałów z 2007 roku, kiedy był uchwalany obecny regulamin i wtedy opozycja w osobach: 
Pani Jadwigi Błaszkiewicz, Pani Janiny Mierzwickiej, Pana Marka Górecznego zgłaszała 
wątpliwości co do zapisu regulaminu, który do tej pory obowiązuje. Chodziło m.in. o Wydział 
Budownictwa i włączenie go do Wydziału Geodezji. Starosta na wątpliwości radnej 
Mierzwickiej odpowiedział, że: “połączenie Wydziału Środowiska z Wydziałem 
Budownictwa jest nielogiczne, bardziej logiczne jest połączenie Wydziału Budownictwa 
z Geodezją , ponieważ jest to nierozerwalne i to jest związane. Bo co ma wspólnego wydział 
Budownictwa ze środowiskiem”. Radny cieszy się, że Pan Starosta po 3-4 latach, uważa że 
jest to logiczne, i dochodzi się do wniosku, że to słowo opozycji nie zawsze jest anty. Nie 
zawsze opozycja czepia sie po to żeby się czepiać, ale mówi to ca ją boli. Radny  życzył by 
sobie, aby koalicja wzięła pod uwagę głosy opozycji i nie traktowała tych głosów jako 
czepianie. W uzasadnieniu jest zapis mówiący, że “Projekt ten, z jednej strony, tworzy nową 
strukturę organizacyjną urzędu, z drugiej, wprowadza wiele zmian porządkujących tryb 
i sposób wypełniania pomocniczej funkcji Starostwa Powiatowego we Włocławku wobec 
organów powiatu w realizacji przez nie swoich zadań. Uwzględnia też wiele uwag 
zgłaszanych w trakcie dyskusji przy uchwalaniu dotychczasowo obowiązującego regulaminu, 
a także podnoszonych przez organ nadzoru, podczas badania jego zgodności 
z obowiązującym wówczas prawem.” Radny zapytał jakie zastrzeżenia miał organ nadzoru 
i czy na pewno obecny regulamin te zastrzeżenia uwzględnia? 
Starosta Włocławski powiedział, że jeśli chodzi o Wydział Budownictwa i Geodezji to 
powinno to się znajdować w jednym budynku i wtedy pomysł był by dobry, ale jeśli znajduje 
w 2 różnych budynkach to przynosi trudna sytuację. Nie udało się zrealizować tego, by 
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Starostwo Powiatowe było w 1 budynku z Wydziałem Geodezji. Z perspektywą czasu można 
rozważać i zrealizować pewne sprawy. Wydział budownictwa jest integralnie związany 
z wydziałem geodezji. 
Radca Prawny Andrzej Wróblewski powiedział, że nie był radca prawnym w momencie, 
kiedy była kontrola. O ile wiadomo organ nadzoru zarzucił, że pewne stanowiska były 
przyporządkowane niebezpośrednio kierownikowi jednostki chociaż jest takie 
uwarunkowanie ustawowe. Należy zwrócić uwagę na samodzielne stanowiska, które zostały 
przyporządkowane Staroście jako kierownikowi jednostki tzn.: Audytor Wewnętrzny, 
Powiatowy Rzecznik Konsumentów, Radca Prawny oraz Wydzielone stanowisko do spraw 
pracowniczych. Podstawa prawną do działania tych stanowisk są 3 ustawy i każda z nich 
stwierdza, że osoba pracująca na danym stanowisku podlega danemu kierownikowi jednostki. 
Twórcy regulaminu musieli uwzględnić przy konstruowaniu regulaminu szereg ustaw 
począwszy od ustawy o samorządzie powiatowym, ustawie o finansach publicznych itd.  
Wykonywanie zadań Starosty oraz Starostwa Powiatowego musi być wykonywane przez 
pracowników merytorycznych wydziału  niezależnie komu są przyporządkowywani.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz powiedziała, że jej przedmówca zadając swoje pytanie 
poprosił o konkrety. Te konkrety nie padły z ust Pana Mecenasa. Radna uważa tę odpowiedź 
za odpowiedź żenującą, płytką i nie tego radni oczekiwali. Radna uważa, że i tak konkrety nie 
zostaną ujawnione. Sprawa regulaminu organizacyjnego ciągła się przez 4 lata, ale wreszcie 
dzisiaj każdy z radnych ma w reku projekt regulaminu organizacyjnego, który jest triumfem 
wiedzy, kompetencji, doświadczenia i świetnej znajomości urzędu Starostwa Powiatowego. 
Do tego regulaminu dołączony jest świetny schemat organizacyjny. Schemat, który jest oparty 
na ustawach, na których pracuje urząd będący Starostwem Powiatowym. Radna 
pogratulowała Zarządowi Powiatu, że dopracował się takiego regulaminu organizacyjnego. 
Radna cieszy się, że w tym regulaminie zostały zawarte uwagi, które były zgłaszane przez 
radnych przez 4 lata. Jest to też triumf opozycji. Jeśli wszyscy radni zagłosują za tym 
regulaminem to będzie to również triumf Rady Powiatu we Włocławku. Radna uważa, że 
przy takim regulaminie Starostwo będzie pracowało normalnie i nie będzie problemu 
z przyporządkowaniem odpowiedzialności za dane decyzje. Radnej jest przykro jako 
przedstawicielce ówczesnej opozycji za wiele uwag niemiłych uwag, które spotkały opozycję 
w tamtej kadencji. Przyszedł czas, aby radni uderzyli się w pierś i przyznali, że nie mieli racji. 
Przyszedł czas, żeby zrozumieć, że opozycja to nie jest tylko czepianie. Opozycja mając 
swoje uwagi merytoryczne to je zgłasza i są one godne przynajmniej przedyskutowania. 
Dokument jest świetny.  Radni będą głosować za przyjęciem tego projektu uchwały. Radna 
jeszcze raz pogratulowała Zarządowi Powiatu takiego dokumentu. 
Radca Prawny Andrzej Wróblewski powiedział, że zapoznał się z wnioskiem Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego skierowanym do Zarządu Powiatu 
i wystąpiły błędy komputerowe, które nie mają wpływu na treść propozycji regulaminowej. 
1) w § 12 ust. 6 wyrazy: „komórki organizacyjnej do spraw pracowniczych", zastąpić 
wyrazami: „wydziału, o którym mowa w § 13 ust. l pkt 7" oraz zmienić jego redakcję należy 
zamienić na §13 ust. 1 pkt.1 i druga poprawka dotyczy pkt 2) w §22 ust. 1: należy zamienić 
na §22 ust.2.  
Starosta Włocławski podziękował wszystkim, którzy przyczynili się do tego, aby dzisiaj 
można było dyskutować merytorycznie. Starosta nie będzie wymieniał z imienia i nazwiska, 
ponieważ pracowało bardzo wiele osób. Starosta poprosił radnych, aby przyjęli ten regulamin 
ażeby służył prawidłowej pracy obecnej Rady Powiatu. Rada składa się z opozycji i koalicji. 
Należy dobierać tak ludzi, żeby  były prawidłowe dokumenty i to udało się przez te 2 – 3 
miesiace dobrać ludzi, współpracowników do stworzenia tego dokumentu. Starosta poprosił 
o przyjęcie regulaminu a następnie zostanie on wdrożony w życie i będzie służył lepszemu 
funkcjonowaniu urzędu.  
Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że zgodnie z tak pozytywną i pochlebną opinią  
Pani Radnej Błaszkiewicz składa wniosek, aby  osoby, których Starosta nazwisk nie wymienił 
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uwzględnić w  tym 3% funduszu nagród na ten rok.  Radny odniósł się do wypowiedzi Pana 
radnego Piotra Grudzińskiego dotyczącej informatyzacji i podwyżek, to ten nowy regulamin 
pozwoli podejść do tych tematów w nowej strukturze organizacyjnej, szczególnie do kwestii 
komputeryzacji. 
Starosta Włocławski powiedział, że tak wiele osób pracowało nad tym regulaminem, że 
z funduszu  3% nagród mogło by braknąć środków  
Radny Tomasz Chymkowski podniósł, ze można wykonać autopoprawkę do uchwały 
w sprawie uchwalenia budżetu.  
Starosta Włocławski powiedział, że w urzędzie wiele osób pracuje wspaniale i jest dumny, 
że współpracuje z takimi współpracownikami. Dokument zostanie wcielony w życie i wiele 
osób współpracowało nad tym regulaminem i jest dużo osób godnych zaufania. Starosta 
dotrzymuje słowa i w odpowiednim czasie poinformuje radnych o działaniach.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że “nie chwal dnia przed zachodem słońca i kobiety za 
życia”. Ten hory optymizm jaki jest wyrażany przez Panią Błaszkiewicz jako stanowisko 
całego klubu opozycyjnego, może okazać się przedwczesny. Dopiero życie zweryfikuje, czy 
rzeczywiście wszystkie zmiany dokonane w regulaminie organizacyjnym będą przydatne 
w życiu i one zadecydują, czy mieliśmy racje. Radny cieszy się, że radni opozycyjni  uważają, 
iż jest to dobry regulamin organizacyjny i chcą za nim głosować. Wszystko na początku 
wydaje się piękne a w toku realizacji wyjdzie na 100%. Radny powiedział, że: “zwycięstwo 
ma wielu ojców klęska jest sierotą.” Radny Tomasz Chymkowski zaproponował 
wynagrodzenie osób, które pracowały przy regulaminie. Radny uważa to za pochopne bo jako 
kierownik często dawał takie nagrody a potem chętnie by się z tego wycofał. Wydawało się, 
że wszystko będzie pięknie wspaniale a po jakimś czasie okazywało się, że można było to 
poprawić. Radny powiedział, że dobrze, iż  klub opozycyjny będzie głosował za 
regulaminem, ale trzeba mieć w sobie więcej realizmu niż sceptycyzmu. Życie  pokaże, czy 
dzisiejsze ustalenia spełnią oczekiwania wszystkich. Bo wszyscy są zachwyceni zarówno 
pracownicy jak i radni a na nagrody przyjdzie czas.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz odniosła się do Pana radnego Jerzego Donajczyka i poprosiła, 
aby na obradach Sesji zajmować się merytoryką a nie oceną postępowania kobiet. Radna 
zaznaczyła, że z jej ust nie padły słowa, które nie były związane z obradami sesji Rady 
Powiatu. Radna uważa, że to dobra wskazówka dla radnego Jerzego Donajczyka. Jeśli radny 
ma wątpliwości do tego regulaminu to powinien wskazać konkretnie gdzie, w którym 
miejscu. Radny ma ten dokument przed sobą. Radna zapytała, które zapisy tego regulaminu  
niepokoją Pana Jerzego Donajczyka. Nad tymi konkretnymi zapisami można się zastanowić. 
Radny ma przed sobą schemat organizacyjny. Radny może wskazać co nie pokoi go w tym 
schemacie.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że niepokoi go to, iż więcej pozytywów wypływa 
z regulaminu dla pracowników aniżeli dla powiatu. Na ten temat radny może porozmawiać 
w kuluarach.  
Radny  Piotr Grudziński powiedział, że nie powie żadnego przysłowia, ale jest taka zasada: 
“Najpierw myśl później mów”. Jeśli ktoś wypowiada zdanie “Nie chwal dnia przed zachodem 
słońca a kobiety za życia” to radny na miejscu kobiet poczuł by się bardzo urażony. 
Regulamin zmienia sie wtedy, kiedy chce się albo chce się poprawić pracę urzędu, albo chce 
się wprowadzić zmiany kadrowe. Poprzedni regulamin wprowadzono po to, aby wprowadzić 
zmiany kadrowe. Przykładem są sprawy w sądzie, z protokołów z Zarządu Powiatu 
dowiadywano się kto ma być zwolniony a kto nie przed wręczeniem jakichkolwiek 
dokumentów osobie zainteresowanej i to wymaga podkreślenia. Radny życzyłby sobie jako 
sobie radnemu i wszystkim pracownikom, żeby ich nigdy to nie spotkało, żeby nigdy 
z protokołów z posiedzeń Zarządu Powiatu nie dowiadywali się, kto ma być zwolniony, kiedy 
i dlaczego. Zobowiązanie, które padło na posiedzeniu Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego, radny chciałby usłyszeć tutaj, że wszelkie stanowiska jakie będą 



 42 

obsadzane nie będą obsadzane z klucza politycznego a będą to osoby merytoryczne wyłaniane 
w konkursach, które będą ogłaszane.  
Starosta Włocławski powiedział, że wszelkie stanowiska będą obsadzane na zasadzie 
konkursów. Starosta podziękował radnym opozycyjnym za to, że uważają, iż jest to dobry 
regulamin sztuka jest to, aby Zarząd Powiatu dobierał odpowiednich współpracowników. 
Starosta publicznie podziękował tym osobom, które się przyczyniły do stworzenia tego 
dokumentu. To była mozolna, trudna praca. Jeśli regulamin zostanie wcielony w życie 
i wszystko będzie prawidłowo funkcjonować to powrócimy do nagród. Starosta jest za tym, 
aby  nagradzać ludzi za dobra , fachową i jakościowo dobrze wykonaną pracę. Starosta 
powiedział, że przyjdzie czas na nagradzanie osób po dłuższym okresie czasu pracy. Starosta 
podziękował tym wszystkim, którzy przyczynili się do stworzenia regulaminu 
organizacyjnego. Należy cieszyć się że coś wspólnie zostało wykonane i będzie dobrze 
funkcjonować na rzecz powiatu ziemskiego włocławskiego.  
Przewodniczący Rady powiedział, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego na posiedzeniu w dniu 9 lutego br. podczas analizowania projektu uchwały 
dotyczącego Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Włocławku, podjęła 
wnioski, które zostały poddane  głosowaniu. Każdy wniosek będzie głosowany odrębnie.  
1)Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za tym, aby w § 12 ust. 6 wyrazy: 
„komórki organizacyjnej do spraw pracowniczych", zastąpić wyrazami: „wydziału, o którym 
mowa w § 13 ust. 1 pkt 7" oraz zmienić jego redakcję; 
Nowe brzmienie ust. 6: 
„ 6. Regulamin, o którym mowa w punkcie poprzedzającym sporządzany jest w dwóch 
egzemplarzach, z których jeden pozostaje w wydziale, drugi przekazywany jest do wydziału,  
o którym mowa w § 13 ust. l pkt 1. i przeprowadził procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
za-21 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
przyjęła wniosek. 
2)  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za tym, , aby w § 22 ust. 2: 
w pkt 39 skreślić wyrazy „i nadzorowanie" oraz “poprzez koordynowanie";  
Nowe brzmienie pkt 39: 
39) monitorowanie prac związanych z organizowaniem zadań w zakresie budowy i remontu 
dróg powiatowych głównie prac związanych z przygotowywaniem przez PZD przetargów na 
opracowanie dokumentacji technicznych i wyłonienie wykonawców oraz zawieraniem umów 
z wyłonionymi wykonawcami" i przeprowadził procedurę głosowania: 
Wyniki głosowania: 
za-21 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
przyjęła wniosek. 
3)  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za tym,  aby w 22 ust. 2: 
w pkt 41 wyraz „koordynowanie" zastąpić wyrazami „monitorowanie" . 
Nowe brzmienie pkt 41: 
41) monitorowanie prac związanych z regulowaniem przez zarząd dróg spraw majątkowych 
nieruchomości gruntowych zajętych pod drogi Powiatowe "i przeprowadził procedurę 
głosowania: 
Wyniki głosowania: 
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za-21 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
przyjęła wniosek. 
4)  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za tym,  aby w § 22 ust. 2 pkt 42 wyraz 
„koordynowanie " zastąpić wyrazami ,monitorowanie " 
Nowe brzmienie pkt 42: 
42) monitorowanie prac związanych z prowadzeniem spraw dotyczących wykupu 
nieruchomości gruntowych pod potrzeby dróg powiatowych "i przeprowadził procedurę 
głosowania: 
Wyniki głosowania: 
za-21 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
przyjęła wniosek. 
5)  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za tym,  aby w § 3 projektu uchwały 
w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Włocławku 
datą wejścia w życie uchwały był dzień 25 luty 2011 roku i przeprowadził procedurę 
głosowania: 
Wyniki głosowania: 
za-21 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że rada 
przyjęła wniosek. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia 
Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Włocławku wraz z wnioskami 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego oraz autopoprawką Zarządu 
Powiatu i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
za-21 
przeciw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że  uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie uchwalenia Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Włocławku została podjęta.  
 
Wnioski Komisji stanowią załącznik nr 46 do niniejszego protokołu.  
Autopoprawka Zarządu Powiatu stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie uchwalenia Regulaminu 
Organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Włocławku stanowi załącznik nr 48 do 
niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 21 lutego 2011 roku w sprawie uchwalenia 
Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego we Włocławku stanowi załącznik nr 
49 do niniejszego protokołu.  
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25. Pytania radnych  

 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że zgodnie § 25 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego - interpelacje i zapytania radnych kieruje się odpowiednio do zarządu 
powiatu, starosty lub poszczególnych członków zarządu za pośrednictwem przewodniczącego 
rady. Zapytania mogą być też kierowane do przewodniczącego rady lub 
wiceprzewodniczącego. Informuję również, iż zgodnie z paragrafem 26 ust. 1 – zapytania 
składa się ustnie w trakcie obrad, w sprawach mniej złożonych dotyczących aktualnych 
problemów Powiatu, a także w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie faktycznym.  
Odpowiedź na złożoną w trakcie obrad Rady interpelację czy zapytanie udzielana jest przez 
jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną 
osobę, w punkcie – wolne wnioski i oświadczenia radnych.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Radny Jerzy Donajczyk zadał następujące zapytania: 

1) jakie były konkretne zalecenia, wniosek wystosowane do Wielofunkcyjnej Placówki 
Opiekuńczo-Wychowawczej w Brzeziu, który zgodnie z zarządzenie Wojewody 
Kujawsko Pomorskiego kompleksowej kontroli w ubiegłym roku. Teraz dopiero 
dostarczono protokół z tej kontroli. Radny poprosił o odpowiedź na piśmie. 

2) Radny powiedział, że Starosta wspomniał, iż prowadzone są czynności z policją 
w sprawie pozyskania budynku. Pod koniec ubiegłego roku taki wniosek był 
zgłaszany o przejęcie pewnego budynku od policji. Wniosek ten nie został do końca 
doprowadzony. Radny zapytał, czy trwają jakieś konkretne czynności w celu jego 
pozyskania? Radny poprosił o odpowiedź ustna. 

Radny Piotr Grudziński zadał następujące zapytania i poprosił o udzielenie pisemnej 
odpowiedzi: 

1) na podstawie § 26 ust.1 Statutu Powiatu Włocławskiego zwrócił się z prośbą 
o udzielenie informacji na temat: 

 średnich wynagrodzeń netto pracowników Starostwa Powiatowego we Włocławku 
w podziale na grupy, ponieważ obowiązuje ustawa o ochronie danych osobowych i nie 
można ujawniać konkretnych danych: 
a)Starosta, Wicestarosta, Sekretarz, Skarbnik, 
b)Naczelnicy wydziałów, 
c)pozostali pracownicy; 

radny poprosił dane za rok 2010 i pierwszy miesiąc roku 2011. 
2) Na podstawie § 26 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego radny zwrócił się z prośbą 

o udzielenie informacji na temat:   
1. zasad funkcjonowania Liceum dla Dorosłych w Kowalu,  
2. kosztach funkcjonowania Liceum dla Dorosłych w Kowalu,  
3. wysokości subwencji oświatowej otrzymywanej w związku z funkcjonowaniem 

Liceum dla Dorosłych w Kowalu.  
Radna Jadwiga Błaszkiewicz zapytała, który z pracowników lub grupa pracowników 
przyczyniła się do opracowania regulaminu organizacyjnego Starostwa Powiatowego? Radna 
poprosiła o udzielenie odpowiedzi na piśmie. 
Więcej głosów nie było.  
 

26. Interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że zgodnie z § 25 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
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wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący Rady zapytał Radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że pod koniec zeszłego roku miała być doprowadzona 
na 90% do końca inwestycja Włocławek-Kruszyn-Choceń, być może zaszkodziła aura, która 
zaskoczyła wykonawców? Zaczęto kłaść dywanik asfaltowy, przyszedł mróz powstały uskoki 
na drodze głównej jak i drogach, które łączyły się z tą drogą powiatową. Trzeba jakoś 
załagodzić te uskoki i kierowcy będą bezpieczniejsi. Jest postawiony znak ograniczający 
prędkość do 30 km/h  na prostej drodze i jest to zaskoczenie szczególnie dla kierowców, 
którzy nie znają tych terenów. W miejscowości Choceń przy stacji benzynowej są wykonane 
wysepki, które nie są oznakowane. Te niedoskonałość należy usunąć. Niepołączenie 
z drogami gminnymi, które zostało niedokonane przez wykonawców przyczyniło się do 
zepsucia kawałka dróg ok. 4-5 m, które przylegają do drogi powiatowej zostały zniszczone. 
PZD we Włocławku z/s w Jararntowicach ma wpływ na wykonawcę, aby te niedoskonałości 
zlikwidować, ponieważ stanowią one zagrożenie dla ruchu drogowego.  
Radny Piotr Grudziński w imieniu swoim i radnego Romana Tomaszewskiego, ponieważ 
pochodzą z jednego okręgu wyborczego na podstawie § 25 Statutu Powiatu Włocławskiego 
zwrócił się z interpelacją w sprawie podjęcia stosowanych działań zmierzających do:  

1. udrożnienia przepustów i rowów oraz przebudowy przepustu przy gospodarstwie Pana 
Teodora Zielińskiego w ciągu drogi powiatowej 46927 Baruchowo – Dobrzelewice, 

2. udrożnienia rowu w ciągu drogi powiatowej 46925 Baruchowo – Kłótno.  
Wymienione uszkodzenia infrastruktury drogowej powodują zalewanie gospodarstw 
i budynków w ciągu dróg powiatowych. Problemy te były już sygnalizowane przez Wójta 
Gminy Baruchowo w piśmie numer KRG 0114-8/10 z dnia 13 września 2010 roku jednak 
podjęta w tamtym czasie interwencja Wicestarosty Włocławskiego Pana Kazimierza Kacy 
(pismo znak KD.5422-44/10) spotkała się z odmową realizacji przez Dyrektora Powiatowego 
Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach (pismo znak TU.5540/25/2010) 
z powodu braku środków w budżecie PZD na 2010 rok.  

W związku z powyższym radni wnieśli o to, aby zadania te ująć w planie remontów 
przeprowadzanych przez Powiatowy Zarząd Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach 
na 2011 rok. Radny zaznaczył, że radni dysponują kserokopiami, która była między Gmina 
Brauchową, panem Starostą Kazimierzem Kaca i PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach 
łącznie ze zdjęciami zalanych gospodarstw. . Radny poprosił o udzielenie odpowiedzi na 
piśmie.  
 Następnie radny, na podstawie § 25 Statutu Powiatu Włocławskiego zwrócił się 
z interpelacją w sprawie  podjęcia działań zmierzających do usunięcia nieprawidłowości 
w zakresie dostępu do informacji publicznej w Starostwie Powiatowym we Włocławku 
i powiatowych jednostkach organizacyjnych.   

Ustawa z dnia 6 września 2001 roku o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. Nr 
122, poz. 1198 z późn. zm.), która reguluje sposoby i zakres udostępniania informacji 
publicznej wskazuje  Biuletyn Informacji Publicznej jako podstawowy tryb udostępniania 
informacji publicznej. Zaś art. 6 w/w ustawy wymienia enumeratywnie jaki zakres informacji 
powinien być w szczególności udostępniony.  

Analiza podmiotowej strony BIP Starostwa Powiatowego we Włocławku wskazuje na 
brak nadzoru i koordynacji w zakresie aktualizacji informacji. O ile na bieżąco wprowadzane 
są dane dotyczące działalności Rady Powiatu i Zarządu Powiatu o tyle brak jest jakichkolwiek 
aktualnych informacji dotyczących np. budżetu powiatu (ostatnie dane o projekcie budżetu 
pochodzą z 2007 roku) czy dokumentacji przebiegu i efektów kontroli.  

Podobna sytuacja występuje w powiatowych jednostkach organizacyjnych, które na 
zasadzie porozumienia korzystają z systemu funkcjonującego w Starostwie Powiatowym. 
W szczególności brak koordynacji i nadzoru widoczny jest w jednostkach oświatowych 
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powiatu włocławskiego. Jako ewidentny przykład łamania zapisów ustawy posłużyć może 
brak jakichkolwiek informacji o Liceum dla Dorosłych w Kowalu. Doświadczenia z kontroli 
przeprowadzanych w instytucjach samorządowych przez inspektorów Najwyższej Izby 
Kontroli pokazują, że wiele wniosków w tym zakresie kierowanych jest do prokuratury.  
W związku z powyższym radny wniósł jak we wstępie. Radny Proszę również 
o poinformowanie na piśmie o podjętych przez Starostę Włocławskiego decyzjach, które 
zmierzałyby do likwidacji przypadków łamania prawa w zakresie dostępu do informacji 
publicznej.  
Starosta Włocławski odpowiedział, że jeśli chodzi o budynek policji to należy dokonać 
starań, aby ten budynek przejąć. Jest to wartościowy budynek. Starosta konsultował się  
w tym temacie z Wicestarostą i pracownikami, to będzie proces nie będzie to nagła decyzja. 
Należy konsekwentnie dążyć do celu. Kierunek jest słuszny. Radni będą informowani 
o efektach na bieżąca. Jeśli chodzi o drogę powiatową Włocławek-Kruszyn-Choceń to termin 
wykonania upływa 31 maja 2011 r. Starosta uważa, że uskok powoduje pewne 
niebezpieczeństwo, natomiast oznakowanie jest umieszczone. Jeśli chodzi o zjazdy na drogi 
boczne to nie ma zagrożenia i w najbliższym czasie zostanie to wykonane. W trakcie 
wykonywania inwestycji są zawsze jakieś utrudnienia. W ciągu miesiąca, czy półtora zostanie 
to wykonane. Został o tym informowany wykonawca i inspektor nadzoru. Przyczyną była 
aura pogodowa. Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie.  
 

27. Wolne wnioski i oświadczenia radnych 
 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia.  
Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że Starostwo Powiatowe jako jednostka 
administracyjna ma szereg zadań, które musi wykonywać natomiast mogą zaistnieć sytuacje 
nieprzewidziane, ani w statucie, ani w życiu. Radna przypomniała sytuację, która miała 
miejsce 10 kwietnia 2010 roku. katastrofa lotnicza, do której doszło 10 kwietnia 2010 roku 
o godz. 8:41:06 czasu środkowoeuropejskiego. Zginęło w niej 96 osób: prezydent RP Lech 
Kaczyński z małżonką, ostatni prezydent RP na uchodźstwie Ryszard Kaczorowski, 
wicemarszałkowie Sejmu i Senatu, grupa parlamentarzystów, dowódcy wszystkich rodzajów 
Sił Zbrojnych RP, pracownicy Kancelarii Prezydenta, duchowni, przedstawiciele ministerstw, 
instytucji państwowych, organizacji kombatanckich i społecznych oraz osoby towarzyszące, 
stanowiący delegację polską na uroczystości związane z obchodami 70. rocznicy zbrodni 
katyńskiej, a także załoga samolotu. Katastrofa lotnicza, do której doszło 10 kwietnia 2010 
roku o godz. 8:41:06 czasu środkowoeuropejskiego (CEST) (10:41:06 czasu moskiewskiego). 
Zginęło w niej 96 osób: prezydent RP Lech Kaczyński z małżonką, ostatni prezydent RP na 
uchodźstwie Ryszard Kaczorowski, wicemarszałkowie Sejmu i Senatu, grupa 
parlamentarzystów, dowódcy wszystkich rodzajów Sił Zbrojnych RP, pracownicy Kancelarii 
Prezydenta, duchowni, przedstawiciele ministerstw, instytucji państwowych, organizacji 
kombatanckich i społecznych oraz osoby towarzyszące, stanowiący delegację polską na 
uroczystości związane z obchodami 70. rocznicy zbrodni katyńskiej, a także załoga samolotu. 
Był to jeden przypadek, który zdarzył się w skali światowej. Obowiązkiem Rady Powiatu 
byłoby upamiętnienie tego wydarzenia. Nie interesują nas sprawy polityczne, w katastrofie 
zginęli ojcowie, dziadkowie, bracia, mężowie. Radna uważa, że Starostwo Powiatowe 
powinno uczcić ten fakt i oddać hołd tym ludziom na zasadzie wybudowania tablicy 
pamiątkowej. Radna zaznaczyła, że nie interesują radnych sytuacje polityczne, ponieważ są 
one zmienne. Ludzie są ludźmi i radni powinni pomóc społeczeństwu w kontakcie z historią, 
która powstaje na naszych oczach. Radna zwróciła się o poparcie wniosku.  
Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że lepszym rozwiązaniem byłoby, aby radna 
zwróciła się do Zarządu Powiatu, ponieważ to on decyduje o finansach.  
Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że jeśli będą problemy to radna pozyska juz 
informację od osób, które zechciały by w jakiś sposób dołożyć swoja cegiełkę w formie 
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robocizny lub finansów. Jeśli będą problemy finansowe to radna może skontaktować ze 
sponsorami.  
Radny Piotr Grudziński podziękował za uwzględnienie wszystkich wniosków zgłoszonych 
zarówno na III Sesji Rady Powiatu jak i Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego. Umieszczanie projektów protokołów w BIP ułatwi to radnym prace, ponieważ 
będą mogli w domu zapoznać się z projektem protokołu. Radny powiedział, że radni 
otrzymali w dniu dzisiejszym mapę powiatu włocławskiego z przebiegiem autostrady 
i drogami powiatowymi. Radny zasiadając po przerwie w Radzie Powiatu chciałby, aby 
zostały przygotowane mapy powiatu włocławskiego ze wszystkimi drogami powiatowymi 
i nowa numeracją, ponieważ uległa ona zmianie. Radny w zgłaszanej interpelacji posłużył się 
starą numeracją, ponieważ nie wiedział że jest nowa. Jeśli radni otrzymali by mapę z drogami 
powiatowymi i nowa numeracją ułatwiło by to prace radnym.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że zamierza wystąpić do Wojewódzkiego Zarządu Dróg 
o oznakowanie kawałka drogi w Czerwniewicach przy ul. Choceńskiej 2 jest to przed samym 
przejazdem kolejowym, znajduje się tam kiosk ruchu i wjazd na rozładunek wagonów. 
Wjeżdża tam dużo samochodów z prac na autostradzie. Nie ma tam zakazu zatrzymywania 
bądź ograniczenia. Pojazdy te powodują niebezpieczeństwo na drodze. Radny poprosił 
o akceptacje Starostwa Powiatowego na złożenie wniosku do Wojewódzkiego Zarządu Dróg.  
 

28. Zakończenie obrad  III Sesji Rady Powiatu.  
 
Przewodniczący Rady  w związku ze zrealizowaniem porządku obrad, zamknął dnia 
21 lutego 2011 roku o godzinie 1630  obrady III Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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